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Protokół Nr LXXX.2023 

z obrad LXXX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku 

z dnia 9 maja 2023 roku 

 

Obrady rozpoczęto 9 maja 2023 r. o godz. 17:00, a zakończono o godz. 20:10 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Obecni: 

1. Michał Czekajło 

2. Radosław Dolata 

3. Sebastian Dukaczewski 

4. Adam Kołwzan 

5. Łukasz Kołwzan 

6. Karolina Kozicka 

7. Dariusz Krysa 

8. Damian Matela-Libera 

9. Andrzej Miron 

10. Dariusz Paluszkiewicz 

11. Paulina Pieluszczak-Suchodolska 

12. Sylwia Słomińska 

13. Mariusz Suchecki 

14. Elżbieta Turostowska 

15. Tomasz Walczak 

Ad. 1  

Otwarcie obrad LXXX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

Otwarcia LXXX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku dokonał Przewodniczący Rady 

Miejskiej Mariusz Suchecki. Powitał Burmistrza Drezdenka Karolinę Piotrowską, 

Skarbnika Gminy Joannę Bajcar, zaproszonych gości, Panią Prezes Szpitala 

Powiatowego w Drezdenku, Komendanta Państwowej Straży Pożarnej w Strzelcach 

Krajeńskich, kierowników i pracowników Urzędu Miejskiego oraz radnych (lista 

obecności radnych stanowi załącznik nr 1, lista obecności gości załącznik nr 1a do 

niniejszego protokołu). 

Ad. 2  

Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki przedstawił porządek obrad sesji RM: 

1. Otwarcie obrad LXXX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

3. Informacja o stanie służby zdrowia w Gminie Drezdenko. 

4. Informacja z działalności PGKiM Sp.z o.o. w Drezdenku. 

5. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie. 
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6. Informacja dotycząca działalności Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy 

Drezdenko. 

7. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Drezdenko  

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami mogącymi realizować zadania 

pożytku publicznego w 2022 roku. 

8. Przygotowanie do sezonu turystycznego. 

9. Odczytanie przez radnych interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 

10. Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

położonym na terenie gminy Drezdenko, niestanowiącym własności Gminy 

Drezdenko - druk nr 511/23. 

11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z „boiska do 

siatkówki plażowej przy Hali Sportowo-Rehabilitacyjnej w Drezdenku” - druk nr 

512/23. 

12. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z „Strefy aktywności 

i rekreacji z Miasteczkiem Ruchu Drogowego” - druk nr 513/23. 

13. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Regulamin korzystania z Bezobsługowego 

Parku Linowego – Tor Przeszkód” - druk nr 514/23. 

14. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z boiska piłkarskiego 

w Rąpinie - druk nr 515/23. 

15. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z boiska piłkarskiego 

w Starych Bielicach - druk nr 516/23. 

16. Projekt uchwały w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków 

i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Drezdenko - druk nr 517/23. 

17. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok - druk nr 

518/23. 

18. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2023-2029 - druk nr 519/23. 

19. Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Drezdenko oraz określenia 

zasad ich zbywania, nabywania i wykupu - druk nr 520/23. 

20. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2023 rok. 

21. Sprawy różne. 

22. Zamknięcie obrad LXXX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że na sali obecnych jest 

14 radnych, więc wszystkie podjęte uchwały będą prawomocne. 

Burmistrz Drezdenka poprosiła o włączenie do porządku obrad cztery projekty 

uchwał: 

- w sprawie wykazu kąpielisk oraz sezonu kąpielowego na terenie Gminy Drezdenko 

na rok 2023, 

- w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z kąpieliska położonego na jeziorze 

Łubowo w miejscowości Lubiewo, 
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- zmieniający uchwałę w sprawie Emisji Obligacji Gminy Drezdenko oraz określania 

zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, 

- w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Rozwoju i modernizacji urządzeń  

z wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu PGKiM, Spółka 

z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Drezdenku na lata 2022-2025. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie zmian do porządku obrad zaproponowanych przez Burmistrza 

Drezdenka Karolinę Piotrowską. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, 

Dariusz Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Tomasz Walczak 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Turostowska 

Rada Miejska w Drezdenku w obecności 14 radnych przyjęła zaproponowane 

przez Burmistrz Drezdenka K. Piotrowską zmiany do porządku obrad. 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad LXXX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

3. Informacja o stanie służby zdrowia w Gminie Drezdenko. 

4. Informacja z działalności PGKiM Sp.z o.o. w Drezdenku. 

5. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie. 

6. Informacja dotycząca działalności Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy 

Drezdenko. 

7. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Drezdenko  

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami mogącymi realizować zadania 

pożytku publicznego w 2022 roku. 

8. Przygotowanie do sezonu turystycznego. 

9. Odczytanie przez radnych interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 

10. Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

położonym na terenie gminy Drezdenko, niestanowiącym własności Gminy 

Drezdenko - druk nr 511/23. 

11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z „boiska do 

siatkówki plażowej przy Hali Sportowo-Rehabilitacyjnej w Drezdenku” - druk nr 

512/23. 

12. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z „Strefy aktywności 

i rekreacji z Miasteczkiem Ruchu Drogowego” - druk nr 513/23. 
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13. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Regulamin korzystania z Bezobsługowego 

Parku Linowego – Tor Przeszkód” - druk nr 514/23. 

14. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z boiska piłkarskiego 

w Rąpinie - druk nr 515/23. 

15. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z boiska piłkarskiego 

w Starych Bielicach - druk nr 516/23. 

16. Projekt uchwały w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków 

i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Drezdenko - druk nr 517/23. 

17. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok - druk nr 

518/23. 

18. Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko 

na lata 2023-2029 - druk nr 519/23. 

19. Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Drezdenko oraz określenia 

zasad ich zbywania, nabywania i wykupu - druk nr 520/23. 

20. Projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk oraz sezonu kąpielowego na terenie 

Gminy Drezdenko na rok 2023 – druk nr 521/23. 

21. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z kąpieliska 

położonego na jeziorze Łubowo w miejscowości Lubiewo – druk nr 522/23. 

22. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie Emisji Obligacji Gminy 

Drezdenko oraz określania zasad ich zbywania, nabywania i wykupu – druk nr 

523/23. 

23. Projekt uchwały w sprawie w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Rozwoju  

i modernizacji urządzeń z wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących  

w posiadaniu PGKiM, Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą  

w Drezdenku na lata 2022-2025 – druk nr 524/23. 

24. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2023 rok. 

25. Sprawy różne. 

26. Zamknięcie obrad LXXX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Radny A. Kołwzan poinformował, że 8 maja została podpisana umowa na dotację na 

budowę czwartego etapu obwodnicy. Dodał, że dokument został odesłany do 

Ministerstwa, teraz należy czekać na przetarg czyli kolejny krok za inicjatorami 

tematu. 

Ad. 3 

Informacja o stanie służby zdrowia w Gminie Drezdenko 

Prezes Szpitala Powiatowego w Drezdenku Agnieszka Banaszek poinformowała, że 

w chwili obecnej w szpitalu funkcjonuje 7 podstawowych oddziałów szpitalnych,  

w tym oddział chorób wewnętrznych, oddział chirurgii ogólnej z pododdziałem 

chirurgii urazowo-ortopedycznej, oddział ginekologiczno-położniczy, oddział 

neonatologiczny, oddział anestezjologii i intensywnej terapii, oddział 

neonatologiczny, pediatryczny i oddział rehabilitacyjny oraz Zakład Opiekuńczo-

Leczniczy i Izba Przyjęć. Dodała, że jeśli chodzi o poradnie specjalistyczne 

funkcjonujące w szpitalu, jest ich 6, które funkcjonowały w ostatnim czasie, czyli 
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Poradnia Chirurgii Ogólnej, Poradnia Chirurgii Urazowo-Ortopedycznej, Poradnia 

Ginekologiczno-Położnicza, Poradnia Zdrowia Psychicznego, Poradnia Urologiczna, 

Poradnia Preluksacyjna i w ostatnim czasie w szpitalu udało się wznowić działanie 

czterech poradni specjalistycznych, a mianowicie Poradni Kardiologicznej, Poradni 

Nefrologicznej, Poradni Diabetologicznej oraz Poradni Pulmonologicznej. Prezes 

szpitala zwróciła uwagę, że dodatkowo w szpitalu funkcjonuje Zakład Fizjoterapii, 

Pracownia Endoskopii oraz komórki działalności pomocniczej, medycznej,  

a mianowicie laboratorium, pracownia RTG, pracownia tomografii komputerowej oraz 

centralna sterylizatornia. Poinformowała, że w październiku zeszłego roku po 

trzymiesięcznym okresie zawieszenia udało się wznowić funkcjonowanie oddziału 

chorób wewnętrznych, dodatkowo zatrudniono nowy zespół chirurgów na Oddział 

Chirurgii Ogólnej z Pododdziałem Chirurgii Urazowo-Ortopedycznej, pozyskano 

również nowych lekarzy radiologów, co pozwoliło na wykonywanie większej ilości 

badań tomografii komputerowej, w tym badań tomografii komputerowej z kontrastem. 

W kwestii zasobów kadrowych, sprzętowych powiedziała, że na ten moment szpital 

ma kadrę medyczną odpowiednią do wymogów zarówno Ministerstwa Zdrowia,  jak  

i Narodowego Funduszu Zdrowia, natomiast jeśli chodzi o sprzęt medyczny, to  

w zeszłym roku pozyskano sprzęt medyczny w ramach dofinansowania ze środków 

zewnętrznych na kwotę ponad 2.100.000,00 zł w tym jest aparat USG, aparat do 

badań molekularnych, aparat RTG z ramieniem C (sprzęt pozyskano ze środków 

Wojewody Lubuskiego), dwa ambulanse klasy C oraz system teleinformatyczny  

w ramach dofinansowania z Narodowego Funduszu Zdrowia. Prezes podkreśliła, że 

uzyskano środki na modernizację instalacji tlenowej ze środków Ministerstwa 

Zdrowia, natomiast w celu zwiększenia realizacji wykonywanych zabiegów 

operacyjnych w ramach własnych środków finansowych szpital na potrzeby Oddziału 

Chirurgii Ogólnej zakupił system do identyfikacji nerwów chirurgii tarczycy, co 

pozwoliło na wykonywanie zabiegów usunięcia tarczycy. Prezes Szpitala 

Powiatowego w Drezdenku A. Banaszek zwróciła uwagę, że te wszystkie podjęte 

działania pozwoliły na zwiększenie pacjentom przede wszystkim dostępności do 

świadczeń, w tym świadczeń specjalistycznych w poradniach specjalistycznych  

a także zwiększenie wachlarza wykonanych zabiegów operacyjnych (ilość zabiegów 

operacyjnych w ostatnim czasie zdecydowanie się zwiększyła). Dodała, że poprawiła 

się również jakość wykonywanych świadczeń oraz poprawiono bezpieczeństwo 

pacjentów dzięki zakupionemu sprzętowi medycznemu. A. Banaszek powiedziała, że 

na ten moment szpital jest zabezpieczony w kadrę medyczną, jak i w specjalistyczny 

sprzęt medyczny a w ostatnim czasie otrzymał bardzo pozytywną informację  

w sprawie dodatkowego dofinansowania jak również w ramach Wielkiej Orkiestry 

Świątecznej Pomocy - szpital w Drezdenku otrzyma nowoczesny sprzęt do walki  

z sepsą, są to trzy urządzenia - urządzenie do identyfikacji mikroorganizmów metodą 

spektrometrii masowej, urządzenie do oznaczenia lekowrażliwości oraz komorę 

laminarną. Dodała, że wszystkie te sprzęty służą do walki z sepsą i będzie 

przekazany do pracowni mikrobiologii. W kwestii priorytetów na najbliższy okres 

prezes szpitala powiedziała, że priorytetem inwestycyjnym dla szpitala w Drezdenku 

jest w tym momencie budowa centralnej strylizatorni, która będzie szpital kosztowała 



6 

 

około 1.000.000,00 zł i trwają starania o pozyskanie środków w ramach 

dofinansowania z zewnętrznych źródeł na ten cel. 

Radny A. Kołwzan zapytał jak wygląda sytuacja finansowa w szpitalu. 

Prezes Szpitala Powiatowego w Drezdenku powiedziała, że jeśli chodzi o sytuację 

finansową, jest ona na ten moment stabilna i nie chciałabym powielać  

nieprawdziwych informacji, które krążą, co do złej sytuacji finansowej. Podkreśliła, że 

na ten moment sytuacja Szpitala Powiatowego w Drezdenku jest stabilna. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska podziękowała za to, że Szpital Powiatowy  

w Drezdenku jest partnerem Gminy Drezdenko w przeprowadzaniu czy 

wprowadzaniu programu profilaktyki zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego HPV. 

Poinformowała, że 11 maja w szkołach odbędzie się spotkanie informacyjne, które 

będzie przeprowadzone przez lekarzy i położne ze szpitala powiatowego.  

K. Piotrowska powiedziała, że będą szczepienia, dzięki którym jest nadzieja, że uda 

się uchronić mieszkańców przed rakiem szyjki macicy. 

Prezes szpitala A. Banaszek powiedziała, że cieszy się, że szpital może uczestniczyć 

w tym tak ważnym dla profilaktyki młodego pokolenia projekcie. 

Radny T. Walczak podziękował wszystkim osobom zaangażowanym w działalność 

sztabu Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy i wszystkim wolontariuszom. 

Stwierdził, iż to, że szpital dostanie nowy sprzęt tak potrzebny i tak ważny w niesieniu 

pomocy to w znakomitym stopniu działalność sztabu i wolontariuszy nie tylko 

Drezdenka, ale wszystkich pięciu gmin Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego. Radny 

T. Walczak powiedział, że to co te 5 sztabów wypracuje, to jest właściwie znikoma 

część tego, co Szpital Powiatowy w Drezdenku dostaje z Fundacji WOŚP. 

Pogratulował tak dynamicznego rozwoju szpitala, otwierania nowych gabinetów  

w przychodniach, zapraszania specjalistów przeróżnych dziedzin. 

Prezes Szpitala Powiatowego w Drezdenku A. Banaszek z tego miejsca 

podziękowała całemu personelowi medycznemu, który tak intensywnie włączył się  

w prace dla szpitala, który robi wszystko co ma w mocy, żeby ilość pacjentów, która 

jest przyjmowana w szpitalu w Drezdenku była jak największa, żeby ilość świadczeń 

wykonanych na rzecz pacjentów była jak największa. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Ad. 4 

Informacja z działalności PGKiM Sp. z o.o. w Drezdenku 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że radni otrzymali 

materiał dotyczący działalności PGKiM Sp. z o.o. w Drezdenku (materiał stanowi 

załącznik nr 2  do niniejszego protokołu). 

Radny S. Dukaczewski zauważył, że w tym dokumencie można przeczytać, że  

w związku z obowiązującą w roku 2022 taryfą na wodę Spółka niestety poniosła 

stratę. Dodał, że od 20 kwietnia obowiązuje nowa taryfa i zapytał czy ona zbilansuje 

w tym roku system wodno-kanalizacyjny. 

Prezes PGKiM Sp. z o.o. Maciej Bugara odpowiedział, że starano się, aby właśnie to 

zbilansowało, aczkolwiek nie jest w stanie powiedzieć dokładnie, bo chociażby na 

dzień dzisiejszy przedsiębiorstwo jest na etapie przetargu na energię elektryczną, 

która ma znaczący wpływ na cenę wody. Dodał że ceny paliw są niewiadomą,  



7 

 

a taryfa akurat obejmuje okres 3-letni także należy przewidzieć wszystko, co będzie 

się działo 3 lata do przodu. M. Bugara stwierdził, że wraz z pracownikami starał się 

uwzględnić wzrosty kosztów aczkolwiek nie jest w stanie odpowiedzieć czy na 100% 

to się zbilansuje, czy PGKiM dalej będzie ponosić minimalną stratę, a być może 

będzie wychodzić na plus. Dodał, że to jest  działalność o tak zwanej niskiej marży, 

więc nie może generować dużych zysków, ale też nie jest ideą taką żeby do tego 

dokładać. Prezes powiedział, że chociażby z tego względu właśnie należy mieć 

jakieś zasoby finansowe, gdyż po raz pierwszy będą wdrażane plany wieloletnie. 

Prezes PGKiM poinformował, że Gmina Drezdenki będzie partycypować w kosztach 

modernizacji sieci kanalizacyjnej i wodociągowej. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Ad. 5 

Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że do obrad dołączyła radna  

E. Turostowska. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że radni otrzymali ocenę 

zasobów pomocy społecznej w Gminie Drezdenko (materiał stanowi załącznik nr 3  

do niniejszego protokołu).  

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że w tym momencie chciałaby tylko 

podziękować i docenić pracę z jaką mierzyli się przez ostatnie miesiące pracownicy 

opieki społecznej. Wyjaśniła, że w krótkim czasie musieli stać się ekspertami w wielu 

dziedzinach - w zakresie dodatków energetycznych, w zakresie paliw, węgla  

i całej machiny, która spłynęła jako zadanie gminne. Burmistrz wyraziła nadzieję, że 

w kolejnych latach nie trzeba będzie mierzyć się z tego typu sprawami. 

Radny Tomasz Walczak zwrócił uwagę, że minął rok wytężonej i intensywnej pracy 

od otwarcia świetlicy opiekuńczej. Zapytał jakie są plany w związku z tą placówką na 

dalsze lata, bo dofinansowanie było tylko na ten rok, na utworzenie placówki. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska poinformowała, że kończy się realizacja projektu 

z FS-u i  jeszcze okres wiosenno-letni jest objęty tym dofinansowaniem. Dodała, że 

wszyscy powinni być zgodni, że taka placówka jest konieczna  i musi funkcjonować 

dla dobra dzieci, młodzieży i rodzin, które mają problemy i znajdują w tej świetlicy 

opiekę. Burmistrz zadeklarowała szukanie i aplikowanie do różnych programów, 

które pozwolą, aby bieżącą działalność jeszcze poszerzyć. Poinformowała, że udało 

się to zrobić przy innym projekcie, gdzie można sobie pozwolić na organizowanie  

pikników rodzinnych w różnych częściach gminy tzw. świetlice podwórkowe, gdzie 

można poszerzyć działalność o tak ważnych specjalistów jak psycholog zarówno dla 

dzieci jak i rodziców. K. Piotrowska wyraziła nadzieję, że radni nie będą mieli 

żadnych obiekcji, żeby finansować działalność tej świetlicy i że uda się pozyskiwać 

środki pozabudżetowe, które pozwolą wykroczyć poza zwykłą, codzienną 

działalność. 

Radny T. Walczak powiedział, że z wypowiedzi Burmistrz zrozumiał, że na dzień 

dzisiejszy nie ma żadnego zagrożenia, jeśli chodzi o funkcjonowanie tej instytucji.  

Radni nie wnieśli uwag. 
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Ad. 6  

Informacja dotycząca działalności Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu 

gminy Drezdenko 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że radni otrzymali 

informację dotyczącą działalności Ochotniczych Straży Pożarnych (materiał stanowi 

załącznik nr 4  do niniejszego protokołu). Dodał, że w obradach uczestniczy 

Komendant Państwowej Straży Pożarnej w Strzelcach Krajeńskich. M. Suchecki, 

stwierdził, że skoro radni nie mają pytań to można wnioskować, że wszyscy czują się 

bezpiecznie w tej dziedzinie w gminie Drezdenko. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Ad. 7  

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Drezdenko  

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami mogącymi realizować 

zadania pożytku publicznego w 2022 roku 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że radni otrzymali 

sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Drezdenko  

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami mogącymi realizować zadania 

pożytku publicznego w 2022 roku (materiał stanowi załącznik nr 5  do niniejszego 

protokołu). 

Radni nie wnieśli uwag. 

Ad. 8 

Przygotowanie do sezonu turystycznego 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że radni otrzymali 

materiał dotyczący przygotowania do sezonu turystycznego (materiał stanowi 

załącznik nr 6  do niniejszego protokołu). 

Radni nie wnieśli uwag. 

Ad. 9 

Odczytanie przez radnych interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym  

Radny A. Kołwzan powiedział, że składał 4 interpelacje i chciałby je odczytać  

i wypowiedzieć się na ich temat. Poinformował, że pierwsza z interpelacji dotyczyła 

ulicy Lipowej, w której poprosił o podanie czy istnieje dokumentacja projektowa na 

wykonanie ulicy Lipowej, jeśli taka dokumentacja istnieje, to czy jest aktualna, jaka 

jest jej wartość kosztorysowa. Radny A. Kołwzan wyjaśnił, że otrzymał odpowiedź, że 

ulica Lipowa wraz z ulicą Okrężną, Miodową i Owocową była objęta dokumentacją 

projektową opracowaną w 2005 roku, następnie w 2016 r. zlecono projekt dla ulic 

Owocowa, Miodowa, Lipowa a ostatecznie przebudowano tylko ul. Miodową oraz 

Owocową. Dodał, że kosztorys dla ulicy Lipowej w 2016 r. wynosił 169.591,81 zł 

brutto dokumentacja nie jest zbieżna z obecną geometrią skrzyżowania z ul. 

Kolejową. Radny A. Kołwzan odnosząc się do ostatniego zdania zapytał dlaczego 

przy wykonywaniu projektu ulicy Kolejowej nie uwzględniono istniejącej dokumentacji 

na ulicę Lipową, bo z tego co kojarzy zarówno ul. Lipowa, jak i ul. Miedziana, która 

jest z drugiej strony były projektowane w taki sposób, aby w przyszłości uwzględnić 

skrzyżowanie z ul. Kolejową docelowo. Stwierdził, że w tym momencie tak naprawdę 

wyrzucono ten projekt do kosza, trzeba przeprojektować całe skrzyżowanie od strony 
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ul. Lipowej, gdzie wystarczyłoby tylko i wyłącznie zaktualizować kosztorys i można by 

było tą ulicę przebudowywać. Radny A. Kołwzan powiedział, że można było zrobić 

podobnie jak z końcówką ul. Wspólnej – rada wyraziła zgodę i dołożyła środki 

finansowe, aby wykonać łącznik z ulicą Armii Krajowej. Zauważył, że skutek jest taki, 

że teraz trzeba wykonywać dokumentację wydając 30.000,00 zł zamiast paru tysięcy 

na aktualizację kosztorysu. Zapytał dlaczego nie uwzględniono tego projektu, który 

istnieje. Radny A. Kołwzan powiedział, że jest to pytanie bardziej retoryczne, bo ul. 

Kolejowa jest w trakcie wykonywania, mleko się wylało a jego zdaniem jest to 

wyrzucanie pieniędzy w błoto. 

Radny A. Kołwzan poinformował, że drugą rzeczą o którą prosił to informacja jakie 

dokumenty lub opracowania dotyczące modernizacji stadionu miejskiego  

w Drezdenku zostały wykonane w kadencji 2018-2023 z podaniem wykonawców 

wyżej wymienionych dokumentów lub opracowań,  kwot wynikających z umów na 

wykonanie tych dokumentów lub opracowań i podanie zaangażowania finansowego 

sporządzania dokumentów lub opracowań. Zwrócił uwagę, że w odpowiedzi został 

poinformowany, że informacja publiczna nie może być udostępniana w terminie 

określonym w ustawie, czyli 14 dni od daty złożenia, ze względu na obszerny zakres 

żądanych informacji, co wiąże się z koniecznością zaangażowania czasowego wielu 

pracowników. Radny poprosił, aby wyobrazić sobie sytuację - pracownik siedzi przy 

biurku, dostaje takie zapytanie, wstaje od biurka, idzie do regału, jeżeli jest to szafa, 

to otwiera szafę, wyciąga teczkę z napisem stadion bądź karton, wyjmuje dokumenty 

dotycząc zapytania, siada przy biurku, wpisuje odpowiedź, wysyła maila lub dzwoni 

do księgowości o zaangażowanie finansowe - całość trwa góra pół godziny. Dodał, 

że zostało to przesunięte o 2 miesiące ze względu na konieczność zaangażowania 

czasowego wielu pracowników, co jest kpiną lub lekceważeniem radnego i tego 

czego żąda zgodnie z ustawą albo fatalnie prowadzonej polityki kadrowej. Radny A. 

Kołwzan zauważył, że 2 miesiące upływają krótko za sesją dot. absolutorium  

i raportem o stanie gminy. Zaproponował, żeby każdy sobie odpowiedział co się 

może za tym kryć. Radny A. Kołwzan powiedział, że trzecią rzeczą o którą prosił to 

dokumentację (kserokopie) korespondencji z Zarządem Dróg Wojewódzkich 

dotyczących uzgodnień wykonania zjazdu z drogi gminnej w miejscowości Klesno 

oraz poprosił o informację na jakie etapy została podzielona realizacja inwestycji 

„Przebudowa drogi w miejscowości Drezdenko ul. Poniatowskiego” wraz z podaniem 

długości poszczególnych etapów oraz ich wartości kosztorysowej. Zwrócił uwagę, że 

nie zdążył nawet przeanalizować tej informacji, ponieważ otrzymał ją bezpośrednio 

przed sesją a dzisiaj mija termin odpowiedzi. W kwestii ul. Poniatowskiego i parkingu 

przy zejściu do „Dino” zauważył, że kiedyś była mowa o odrębnym projekcie na to 

zadanie. Radny A. Kołwzan zapytał czy parking został wykonany przy okazji tej 

budowy, czy było to w zakresie tego zadania, jeśli tak to jaki był kosztorys, kto wybrał 

tego typu nawierzchnię (zwykły tłuczeń). Stwierdził, że jeżeli to ma być porządny 

parking, to należałoby go wykonać chociaż w takiej technologii w jakiej wykonana jest 

między innymi droga do nadleśnictwa w Kleśnie. Radny A. Kołwzan zapytał dlaczego 

nie ma tam oznakowania, jeżeli to jest parking. 
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Radny S. Dukaczewski poinformował, że jego interpelacja z 19 kwietnia dotyczy 

sprawy następującej - w połowie lutego bieżącego roku została oddana do użytku 

nowa wiata na odpady przy ulicy Lwowskiej o czym poinformowano na Facebooku, 

ale wiadomo, że nie jest to miejsce, które gwarantuje dotarcie z informacją do 

wszystkich. Zauważył,  że nie było takiej informacji na stronie drezdenko.pl i w innych 

dostępnych źródłach informacyjnych dla mieszkańców. Radny S. Dukaczewski 

zwrócił uwagę, że niestety w miejscach, które zostały zlikwidowane w związku  

z powstaniem nowej wiaty nadal pojawiają się worki z odpadami (do interpelacji 

dołączył zdjęcia stosownych miejsc). Poprosił o umieszczenie tablic informacyjnych 

w miejscach poprzednich lokalizacji odpadów – ul. Żeromskiego przy kościele, ul. 

Nowogrodzkiej obok parkingu marketu oraz ul. Młyńskiej przy kładce. Radny  

S. Dukaczewski powiedział, że w związku z nowym miejscem usytuowania wiaty na 

odpady poprosił o informację, kiedy zostanie zagospodarowany teren wokół wiaty. 

Wyjaśnił, że obecnie wygląda to tak, że trudno określić czy tam ktoś coś już robił, czy 

dopiero ma zamiar zrobić porządek - interpelacja oczekuje na odpowiedź. Radny  

S. Dukaczewski poinformował, że wystąpił również z wnioskami o udostępnienie 

informacji publicznej: 

- dotyczący udostępnienia danych w zakresie i w sprawie dotyczącej modernizacji 

oświetlenia ulicznego, o podanie ilości punktów wymiany opraw łącznie, wykazu ulic 

lub miejsc modernizacji i łącznego kosztu modernizacji, jeśli były środki zewnętrzne  

z podziałem - wniosek z dnia 28.04.2023 r. oczekuje na odpowiedź, 

- dotyczący udostępnienia informacji w zakresie polityki rachunkowości Urzędu 

Miejskiego, instrukcji obiegu dokumentów księgowych Urzędu Miejskiego i instrukcji 

inwentaryzacyjnej Urzędu Miejskiego - wniosek z dnia 20.04.2023 r., 

- dotyczący udostępnienia informacji w zakresie budowy nawierzchni jezdni  

i chodników ul. Południowej, Wspólnej, Wesołej, Jasnej, Spokojnej i Ptasiej  

w Drezdenku z wyszczególnieniem długości całej drogi, długości odcinka budowy, 

zakresu pracy, ceny kosztorysowej, źródłem finansowania z podziałem na środki 

własne i środki z dofinansowania - wniosek z dnia 14.04.2023 r. Radny  

S. Dukaczewski poinformował, że w tym przypadku otrzymał informację podobną jak 

kilka minut temu czytał radny A. Kołwzan, że odpowiedź w ciągu 14 dni nie zostanie 

udzielona ze względu na obszerny zakres żądanych informacji. Dodał, że wygląda to 

tak jakby ograniczało się dostęp do informacji, trudno zrozumieć dlaczego, tym 

bardziej, że podpisał się tu z upoważnienia burmistrza zastępca, który chyba  

w zakresie nadzoru nad inwestycjami ma dodatek specjalny. Radny S. Dukaczewski 

powiedział, że wakaty w referacie są problemem Burmistrza, który należy jak 

najszybciej rozwiązać, bo ciągnie się już miesiącami. Wyjaśnił, że wnioski  

o udostępnienie informacji publicznej składane są przez radnych, gdyż wnioski  

i interpelacje, które trafiają w systemie eSesja bądź są wysyłane mailami, oczekują 

na odpowiedzi miesiącami. Radny S. Dukaczewski powiedział, że swego czasu pytał 

na sesji o jeden prosty temat budynku i podatków a na odpowiedź czekał 9 miesięcy. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska zauważyła, że jeżeli chodzi o politykę 

rachunkowości, obieg dokumentów, to radny dostał tak obszerny materiał, że na 

razie jest co analizować. Dodała, że reszta przyjdzie z czasem. Burmistrz Drezdenka 
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powiedziała, że to co radni robią jest dość zaskakujące, bo podkreślając problemy 

kadrowe, o których wiedzą, robią właśnie to, żeby dołożyć do pieca czyli w momencie 

jak są problemy kadrowe zasypują referat zapytaniami. Stwierdziła, że jeśli radny 

uważa, że rozbicie projektu, który jest ogólny, który często ma wycenę w całości, na 

6-7 etapów, policzenie metrów kwadratowych, złotówek, wszystkiego w podziale 

naprawdę na atomy to jest tylko sięgniecie do szafy i wyjęcie tego, to zaprasza 

radnego do referatu a szafy zostaną udostępnione. 

Radny A. Kołwzan stwierdził, że Burmistrz ma obowiązek udzielić informacji, a to, że 

radni sięgają po taki, a nie inne mechanizmy przewidziane przez ustawę wynika  

z faktu, że z odpowiedziami bywało różnie. Dodał, że radny D. Matela-Libera 

podpowiada, że jak referat pracował w pełnej obsadzie to czekał dwa miesiące na 

odpowiedź. Radny A. Kołwzan podkreślił, że na udzielenie odpowiedzi jest 2 

tygodnie i jeżeli jest przedłużane z takich (przeprosił za słowo) idiotycznych powodów 

to będzie egzekwowane w inny sposób, ponieważ są środki odwoławcze. Zwrócił 

uwagę, że Burmistrz nie udzieliła odpowiedzi na jego zapytanie odnośnie ul. 

Poniatowskiego. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska zwróciła uwagę, że punkt brzmi odczytanie przez 

radnych interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym a interpelację usłyszała. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że w takim razie jutro Burmistrz może się spodziewać 

wniosku o udostępnienie informacji publicznej, bo nie wierzy w żadne odpowiedzi na 

interpelacje, o które pyta na sesji. Powtórzył, że jutro będzie wniosek pisemny  

o udostępnienie informacji publicznej, bo skoro Burmistrz nie chce odpowiedzieć to 

znaczy, że tam coś jest nie tak.  

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków położonym na terenie gminy Drezdenko, niestanowiącym 

własności Gminy Drezdenko - druk nr 511/23 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony na wczorajszym wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków położonym na terenie gminy Drezdenko, niestanowiącym 

własności Gminy Drezdenko – druk nr 511/23 (projekt stanowi załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, 

Dariusz Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 
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Suchecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tomasz Walczak 

BRAK GŁOSU (1) 

Elżbieta Turostowska 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXX/496/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 9 maja 2023 roku w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków położonym na terenie 

gminy Drezdenko, niestanowiącym własności Gminy Drezdenko (uchwała 

stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu). 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z „boiska do 

siatkówki plażowej przy Hali Sportowo-Rehabilitacyjnej w Drezdenku” - druk nr 

512/23 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony na wczorajszym wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że wczoraj na komisji nie zabierał głosu w tej sprawie, 

ale jeszcze dziś je analizował i stwierdził, że tak naprawdę one są kompletnie 

niepotrzebne, bo nic w nich nie ma - godziny otwarcia można wywiesić na tabliczce 

na płocie, jeśli chodzi o zachowanie czystości na obiekcie, o tym mówił ustawa  

o utrzymaniu czystości w gminach, jeśli chodzi o odpowiedzialność za korzystanie  

z obiektu, o tym mówi Kodeks Cywilny, a poza tym nic więcej w tych regulaminach 

nie ma, więc można z nich śmiało zrezygnować.  

Radny S. Dukaczewski w związku z tym, że to jest regulamin korzystania z parku 

linowego, boiska do siatkówki plażowej przy hali i miasteczka ruchu drogowego  

a wszystko jest w jednym miejscu zauważył, że postanowienia ogólne powinny być 

spójne dla tego miejsca. Dodał, że są troszkę rozbieżne, co do godzin udostępnienia. 

Radny S. Dukaczewski powiedział, że jego zdaniem powinno się ujednolicić  

w każdym regulaminie godzinę udostępniania, bo inaczej trzeba będzie rozgraniczać 

kto, z czego korzysta.  

Dyrektor Hali Sportowo-Rehabilitacyjnej Maciej Kowal zgodził się z radnym  

S. Dukaczewskim. Wyjaśnił, że jeden z regulaminów powstał wcześniej stąd pojawiły 

się tam inne godziny, co jest przeoczeniem. Dyrektor hali zaproponował, aby 

pozostać przy godzinach od 8:00 do zapadnięcia zmroku, jednak nie dłużej niż do 

godz. 21:00. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w przyjęcia regulaminu korzystania z „boiska do siatkówki plażowej przy 

Hali Sportowo-Rehabilitacyjnej w Drezdenku” - druk nr 512/23 wraz z uzgodnioną 

regulacją godzin (projekt stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Łukasz Kołwzan, 

Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska, Tomasz Walczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Kołwzan 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXX/497/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 9 maja 2023 roku w sprawie przyjęcia 

regulaminu korzystania z „boiska do siatkówki plażowej przy Hali Sportowo-

Rehabilitacyjnej w Drezdenku”  (uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu). 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z „Strefy 

aktywności i rekreacji z Miasteczkiem Ruchu Drogowego” - druk nr 513/23 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony na wczorajszym wspólnym posiedzeniu Komisji. Dodał, że projekt zostanie 

poddany głosowaniu wraz z korektą zgłoszoną przez radnego S. Dukaczewskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z „Strefy aktywności  

i rekreacji z Miasteczkiem Ruchu Drogowego” - druk nr 513/23 wraz z uzgodnioną 

regulacją godzin (projekt stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Łukasz Kołwzan, 

Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska, Tomasz Walczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Kołwzan 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXX/498/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 9 maja 2023 roku w sprawie przyjęcia 

regulaminu korzystania z „Strefy aktywności i rekreacji z Miasteczkiem Ruchu 

Drogowego” (uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu). 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Regulamin korzystania  

z Bezobsługowego Parku Linowego – Tor Przeszkód” - druk nr 514/23 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony na wczorajszym wspólnym posiedzeniu Komisji. Dodał, że adekwatnie do 

punktów wyżej uwzględniając regulacje godzin użytkowania. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie uchwały w sprawie przyjęcia „Regulamin korzystania  

z Bezobsługowego Parku Linowego – Tor Przeszkód” - druk nr 514/23 wraz z 
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uzgodnioną regulacją godzin (projekt stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Łukasz Kołwzan, 

Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska, Tomasz Walczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Kołwzan 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXX/499/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 9 maja 2023 roku w sprawie przyjęcia 

„Regulamin korzystania z Bezobsługowego Parku Linowego – Tor Przeszkód” 

(uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu). 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z boiska 

piłkarskiego w Rąpinie - druk nr 515/23 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony na wczorajszym wspólnym posiedzeniu Komisji. Dodał, że zostanie 

poddany głosowaniu z poprawką, która wczoraj została zgłoszona, aby umożliwić 

korzystanie również mieszkańcom. 

Dyrektor Hali Sportowo-Rehabilitacyjnej w Drezdenku M. Kowal powiedział, że 

analizował wczorajszą propozycję i patrząc z perspektywy administratora tych boisk, 

na których dostępne są urządzenia wolnostojące czyli bramki to przyjmując 

poprawkę dotyczącą możliwości użytkowania dla wszystkich chętnych to jeżeli coś 

się w tym momencie wydarzy, to odpowiedzialność ponosi administrator. Wyjaśnił, że 

w ostatnim czasie miał miejsce wypadek – na dziecko spadła bramka. Dyrektor hali 

zauważył, że mimo iż obiekty są ubezpieczone, to jako administrator nie jest w stanie 

dopilnować bezpieczeństwa wszystkich. Powiedział, że należy nad wprowadzeniem 

zapisu umożliwiającego korzystanie z obiektów przez wszystkich mocno zastanowić. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki jako inicjator wprowadzenia zmiany do 

regulaminu zauważył, że w takim przypadku zawęża się grupę osób, które mogą 

korzystać i mieszkaniec Gminy nie będzie mógł korzystać z takich obiektów. 

Radny S. Dukaczewski powiedział, że jeśli dobrze rozumie to Przewodniczącemu 

chodzi o to, żeby każdy mógł przyjść i w dowolnej chwili skorzystać z obiektu. Zapytał 

czy pkt 3 mógłby brzmieć: „inne organizacje, grupy, stowarzyszenia”. 

Dyrektor hali M. Kowal podkreślił, że tylko i wyłącznie „pod opieką”. Dodał, że grupy 

mogą korzystać, ale musi być osoba odpowiedzialna. 

Radny S. Dukaczewski stwierdził, że jeśli mowa o organizacjach to może być, że 

przyjdzie grupa dziesięciu osób z osobą pełnoletnią, która poda swoje dane i będzie 

pełniła funkcję opiekuna. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki podkreślił, że taki zapis musi się 

znajdować w tym regulaminie. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że jego zdaniem oba projekty uchwał dotyczące boisk 

zarówno w Rąpinie jak i Starych Bielicach powinny zostać zdjęte z porządku obrad, 

gdyż jest za dużo wątpliwości. Dodał, że należy dopracować, na spokojnie 

przemyśleć jak ten regulamin powinien wyglądać, żeby te wszystkie warunki były 

spełnione. 

Radny D. Krysa podzielił zdanie radnego A. Kołwzana informując, że w Polsce 5 dni 

temu wydarzyła się tragedia, 12-letnia dziewczynka została przygnieciona przez 

bramkę , niestety zmarła. Dodał, że dlatego pójście na boisko i granie w piłkę to nie 

taka błahostka jak się wydaje, bo ktoś bierze odpowiedzialność, dlatego należy te 

projekty zdjąć z porządku obrad i przygotować je dobrze. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki ogłosił przerwę w obradach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki przypomniał, że dyskusja trwa nad 

projektami uchwał dotyczącymi regulaminów korzystania z boiska piłkarskiego  

w Rąpinie i Starych Bielicach. Zaproponował Dyrektorowi Hali Sportowo-

Rehabilitacyjnej, aby w punkcie trzecim zapis brzmiał: „i inne organizacje, 

stowarzyszenia oraz grupy zorganizowane za zgodą administratora.” 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki zwrócił uwagę, że wówczas 

administrator wydając zgodę będzie wiedział, kto jest osobą odpowiedzialną za 

korzystanie w tym czasie z boiska. Stwierdził, że jeżeli to będzie grupka dzieci 

niepełnoletnich, to po prostu administrator nie wyda zgody i wówczas wejście będzie 

traktowane jako samowola. 

Dyrektor hali powiedział, że jego zdaniem jest to wystarczające. Dodał, że obiekt jest 

monitorowany całodobowo. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania  

z boiska piłkarskiego w Rąpinie wraz z poprawką - druk nr 515/23 (projekt stanowi 

załącznik nr 15 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Łukasz Kołwzan, 

Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska, Tomasz Walczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Kołwzan 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXX/500/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 9 maja 2023 roku w sprawie przyjęcia 

regulaminu korzystania z boiska piłkarskiego w Rąpinie (uchwała stanowi 

załącznik nr 16 do niniejszego protokołu). 
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Ad. 15 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z boiska 

piłkarskiego w Starych Bielicach - druk nr 516/23 

Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że projekt uchwały został omówiony 

podczas wczorajszego posiedzenia Komisji a poprawka wprowadzona w punkcie 

poprzednim dotyczy również tego projektu. 

Radny A. Kołwzan poinformował, że wycofał wniosek formalny w sprawie zniesienia 

projektów uchwał z porządku obrad. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie projektu uchwały przyjęcia regulaminu korzystania z boiska 

piłkarskiego w Starych Bielicach z poprawką - druk nr 516/23 (projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Łukasz Kołwzan, 

Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska, Tomasz Walczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Kołwzan 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXX/501/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 9 maja 2023 roku w sprawie przyjęcia 

regulaminu korzystania z boiska piłkarskiego w Starych Bielicach (uchwała 

stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu). 

  

Ad. 16 

Projekt uchwały w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Drezdenko - druk 

nr 517/23. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został  

omówiony na wczorajszym wspólnym posiedzeniu komisji. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie wymagań jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Drezdenko 

- druk nr 517/23 (projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (15) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, 

Dariusz Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXX/502/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 9 maja 2023 roku w sprawie wymagań jakie 

powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia 

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników 

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 

ciekłych na terenie Gminy Drezdenko (uchwała stanowi załącznik nr 20 do 

niniejszego protokołu). 

Ad. 17 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok - druk nr 

518/23 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że tym punkcie zostanie 

wyświetlona prezentacja (prezentacja stanowi załącznik nr 21 do niniejszego 

protokołu). 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska przypomniała, że wczoraj na wspólnym 

posiedzeniu komisji Skarbnik Gminy omówiła główne założenia zmiany uchwały 

budżetowej, a jest ona o tyle istotna, że mowa w tym dokumencie o wolnych 

środkach jako nadwyżka z poprzedniego roku. Burmistrz stwierdziła, że projekt ten 

obejmuje naprawdę znaczne środki finansowe stąd oprócz spraw technicznych, 

dochodów bieżących, wydatków bieżących, majątkowych i wszystkich wskaźników 

chciałaby w sposób obrazowy przedstawić zmiany i plany jakie w najbliższych 

miesiącach są na prowadzenie inwestycji. 

W pierwszej kolejności Burmistrz K. Piotrowska powiedziała o emisji obligacji na 4,5 

miliona złotych, które zostały już założone jako zwiększenie długu Gminy Drezdenko 

w uchwale budżetowej. Dodała, że mowa tu również o spłacie obligacji, a więc  

o zmniejszeniu kredytu Gminy Drezdenko. K. Piotrowska przedstawiła slajd 

dotyczący zadłużenia Gminy Drezdenko w odniesieniu nie tylko do samej wielkości 

zadłużenia, ale w odniesieniu do dochodów Gminy, czyli do możliwości zaciągania 

zobowiązań i procentu jaki stanowi dług Gminy w porównaniu do jej dochodów. 

Poinformowała, że w roku 2023 wyemitowane zostaną obligacje na łączną kwotę 4,5 

mln zł  i dokładnie tyle zostanie spłacone, więc dług w 2023 roku nie wzrośnie  

w stosunku do roku 2022 i pozostanie na poziomie 17 milionów złotych. Burmistrz  

K. Piotrowska poinformowała, że można stwierdzić, że sytuacja i kondycja Gminy 

Drezdenko finansowa jest naprawdę dobra, choć nie bardzo dobra w kontekście 

dochodów bieżących i wydatków bieżących. Dodała, że w tej materii Gmina 

balansuje na pewnej krawędzi tego, aby dochody bieżące i wydatki bieżące się  

w miarę bilansowały. Burmistrz K. Piotrowska podkreśliła, że jest naprawdę duża 

rezerwa inwestycyjna, co bardzo cieszy szczególnie w kontekście współfinansowania 

i wsparcia samorządu województwa lubuskiego w budowie 4 etapu obwodnicy 

Drezdenka, więc możliwości inwestycyjne w tym do zaciągania obligacji czy 
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zaciągania zobowiązań, kredytów są duże. Dodała, że spokojnie można podjąć 

współpracą z Zarządem Województwa. Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska 

stwierdziła, że dużo oszczędniej i dużo bardziej rygorystycznie, restrykcyjnie należy 

podchodzić do wydatków bieżących. Poinformowała, że ze środków, które zostają 

uwolnione z poprzedniego roku do Funduszu Dróg Samorządowych zgłoszone 

zostały dwa projekty - remont ulicy Portowej w Drezdenku, która jest naprawdę  

w bardzo złym stanie. Dodała, że bardzo cieszy fakt, że udało się zwodociągować ul. 

Portową, a więc zakończono prace związane z budową wodociągu na tej ulicy  

a naturalną konsekwencją jest, aby po zakończeniu tych robót przystąpić do remontu 

samej drogi. Dodała, że został złożony wniosek aplikacyjny o 631.000,00 zł, co 

stanowi 50% gwarantowane przez ten program. Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska 

wyraziła nadzieję, że uda się te środki pozyskać, a jeśli tak się stanie to trzeba 

zabezpieczyć wkład własny. Zaproponowała, aby w związku z tym w tym roku 

zabezpieczyć 200.000,00 zł, a do Wieloletniej Prognozy Finansowej na następny rok 

wpisać 431.000,00 zł, co w sumie daje kwotę 631.000,00 zł czyli brakujące 50%, 

które stanowić będzie wkład własny do tej inwestycji. K. Piotrowska powiedziała, że 

będzie prowadzony remont drogi czyli szerokość jezdni zostanie taka sama  

a uzupełniona zostanie podbudowa i wykonana nowa nawierzchnia, nakładka 

asfaltowa. Zaznaczyła, że projekt będzie realizowany, jeśli wniosek o dofinansowanie 

będzie uwzględniony i Gmina uzyska środki z dofinansowania. Burmistrz Drezdenka 

powiedziała, że podobnie sytuacja ma się z inwestycjami remontu chodników na ul. 

Słowackiego i Moniuszki, gdzie również Gmina aplikuje o środki. K. Piotrowska 

wyjaśniła, że chodzi o chodniki przy dwóch drogach, które wcześniej zostały 

wyremontowane. Dodała, że  Gmina aplikuje o 322.000,00 zł, co również stanowić 

będzie 50% zadania w związku z czym proponuje w tym roku zabezpieczyć 

161.000,00 zł tak, aby jeżeli uda się pozyskać to dofinansowanie być przygotowanym 

z wkładem własnym, a w WPF-e zapisać brakujące 161.000,00 zł na rok 2024. 

Kontynuując omawianie prezentacji Burmistrz Drezdenka poinformowała, że Gmina 

Drezdenko od wielu lat uczestniczy w programie dofinansowań do utylizacji eternitu. 

Dodała, że pracownicy namawiają, zachęcają mieszkańców, aby wymieniali pokrycia 

dachowe swoich domów czy budynków gospodarczych, co z powodzeniem jest 

realizowane, natomiast na nieruchomościach należących do Gminy Drezdenko 

jeszcze ten eternit jest, dlatego zaproponowała, aby zmienić pokrycie dachowe 

garaży przy remizie OSP w Niegosławiu korzystając z programu utylizacji eternitu.  

K. Piotrowska powiedziała, że w tym celu proponuje połączyć środki Gminy w kwocie 

56.260,00 zł, a także środki Gminy, które wyasygnowane zostaną z Funduszu 

Sołectwa Niegosław w kwocie 31.000,00 zł i przykryć garaże nową blachą. Burmistrz 

Drezdenka zwróciła uwagę, że bardzo szybko rosną koszty utrzymywania zwierząt  

w schronisku w Pile, gdzie zwierzęta mają dobrą opiekę. Zwróciła uwagę, że zwierząt 

bezdomnych z Gminy Drezdenko ciągle jest sporo i mimo współpracy z Fundacją 

Arka, a także zaangażowaniem pracowników Referatu Gospodarki Gminnej  

i Ochrony Środowiska, którzy robią bardzo dużo, aby zawalczyć o adopcję zanim 

pies czy kot trafi do schroniska to koszty lawinowo rosną i trzeba je 

wygospodarować. Burmistrz K. Piotrowska poinformowała, że bardzo ważnym 
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zadaniem jaki jest w planie w tym roku to wsparcie 3 wspólnot dotując je, aby mogły 

przeprowadzić prace remontowe w obiektach, które są w strefie ochrony 

konserwatorskiej. Wyjaśniła, że są to kamienice a trzy wspólnoty złożyły wniosek do 

Gminy o wsparcie dwie, jeżeli chodzi o remont dachu, natomiast jedna o elewację - 

Krakowska 24a, Lwowska 8, Warszawska 3 na łączną kwotę 190.000,00 zł. 

Radny D. Matela-Libera zapytał czy kamienica pomiędzy Lwowską 8 a Lwowską 6 tj. 

ul. Lwowska 7 wchodzi w skład prac remontowo-konserwatorskich. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska odpowiedziała, że w tym dofinansowaniu to jest 

wprost wskazane, które numery są objęte. 

Radny D. Matela-Libera zapytał, co było przyczyną, że akurat te wspólnoty zostały 

wybrane do tych prac konserwatorskich i otrzymały dofinansowanie. 

Burmistrz K. Piotrowska powiedziała, że nie ma prowadzonego naboru. Dodała, że te 

wspólnoty zwróciły się do Gminy z konkretnymi projektami podejmując na zebraniu 

wspólnoty uchwałę o przystąpieniu do remontu. K. Piotrowska wyjaśniła, że wygląda 

to tak, że wspólnota dogaduje się między sobą, wszyscy członkowie wspólnoty na 

swoim zebraniu podejmują uchwałę i wówczas za pośrednictwem administratora czyli 

PGKiM-u, przesyłają do Gminy prośbę o dofinansowanie remontu. Zwróciła uwagę, 

że sprawdzane są przede wszystkim możliwości finansowe czyli czy posiadają wkład 

własny. 

Burmistrz Drezdenka przechodząc do omawiania przebudowy ulicy Kolejowej 

powiedziała, że inwestycja trwa i myśli, że latem tego roku z powodzeniem się 

zakończy. Dodała, że sam projekt drogi, plus ścieżki rowerowej, chodników, 

parkingów i oświetlenia obejmuje pewien obszar, natomiast cały teren przy ulicy 

Kolejowej jest dużo większy niż objęty terenem inwestycji. K. Piotrowska zwróciła 

uwagę, że dodatkowo na końcu ul. Kolejowej przy ul. Poznańskiej zaprojektowane  

i wybudowane zostały parkingi, które niejako mają stanowić takie centrum 

odpoczynku czy centrum przesiadkowe tak, aby można było korzystać później ze 

ścieżki rowerowej prowadzącej nasypem do Gościmia. Stwierdziła, że potrzebne są 

dodatkowe środki, aby zagospodarować teren, który jest nie tylko objęty tym 

projektem, ale trochę szerzej, bo trzeba tam rozplanować zieleń, posiać trawę  

a także jest pomysł, aby wybudować tam miasteczko przesiadkowe - centrum obsługi 

rowerów ze stacją do naprawy, z ławeczkami, z możliwością odpoczynku. Burmistrz 

Drezdenka K. Piotrowska poprosiła o wyasygnowanie tych środków. 

Radny A. Kołwzan zauważył, że to będzie już odrębne zadanie, więc nie można 

rozszerzać zadania, które jest poza projektem. Podkreślił, że Burmistrz sama mówi, 

że nie ma tego w projekcie. Radny A. Kołwzan zauważył, że w tej sytuacji należy 

zgłosić odrębne zadanie. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska zauważyła, że jej zdaniem można zaryzykować 

stwierdzenie, że byłoby to dzielenie zamówienia. Wyjaśniła, że jest tu mowa  

o kontynuacji tego samego miejsca, bo nie wyobraża sobie sytuacji, w której robione 

byłoby nowe postępowanie i wyłoniony jakiś inny wykonawca, który by się miał 

spotkać z obecnie działającą firmą na placu budowy. 

Radny A. Kołwzan stwierdził, że wyobraża sobie taką sytuację, bo wystarczy  

z rozbudową poczekać do zakończenia obecnych prac. Dodał, że wówczas nie 
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będzie to dzielenie zamówienia. Rady A. Kołwzan zwrócił uwagę, że o takich 

rzeczach trzeba myśleć wcześniej. Zapytał skąd kwota 235.000,00 zł na roboty 

ziemne i zagospodarowanie. Zauważył, że jeżeli tu ma być zagospodarowanie tego 

terenu w tym, rozbudowa to ewidentnie pokazuje, że to powinno być odrębne 

zadanie. 

Burmistrz Drezdenka podziękowała radnemu za wyrażenie swojego zdania  

i stwierdziła, że przechodzi do omawiania dalszej części prezentacji. Poinformowała, 

że jest to zadanie, którego nie udało się zrealizować w roku ubiegłym i generalnie te 

środki wróciły do budżetu, ale jest to bardzo ważny temat, bo trzeba wybudować  

w Drezdenku Centrum Usług Społecznych obejmujący kilka elementów -  biurowiec 

Ośrodka Pomocy Społecznej, Środowiskowy Dom Samopomocy, a także Dzienny 

Dom Pobytu dla Seniorów oraz wygospodarowanie miejsc dla opieki nad dziećmi 

niepełnosprawnymi w sytuacji likwidacji OREWU przez stowarzyszenie. Burmistrz 

poprosiła o kontynuację i ponowne wpisanie do budżetu wykonanie projektu takiego 

obiektu.  

Radny S. Dukaczewski zapytał o przyczynę niewykonania zadania. 

Burmistrz Drezdenka odpowiedziała, że z przyczyn czysto braku mocy przerobowych 

wyłonienia wykonawcy.  

Radny S. Dukaczewski powiedział, że świetną sprawą jest, że w Drezdenku ma 

powstać taka inicjatywa, natomiast widząc miejsce po byłym przedszkolu przypomina 

sobie, że przy pracach projektowych nad żłobkiem i przedszkolem była mowa, że nie 

można nic wybudować na tym miejscu, bo są roszczenia jakiejś gminy żydowskiej. 

Zapytał, co się zmieniło, że nie można było tam postawić żłobka i przedszkola,  

a można w tej chwili będzie postawić inny budynek. 

Burmistrz K. Piotrowska wyjaśniła, że w dalszym ciągu w tym aspekcie nic się nie 

zmieniło, czyli z tyłu nie można nic wybudować, ponieważ jest cmentarz żydowski  

i jest to teren objęty ochroną. Dodała, że z przodu natomiast można wybudować tylko 

i wyłącznie miejsca parkingowe z uwagi na przebieg tam głównych kolektorów 

ściekowych, stąd do wykorzystania pozostaje tylko i wyłącznie ten obrys, który jest 

dziś, górka nie może być zagospodarowana, podobnie jak z przodu nie będzie mogła 

być również zabudowa tylko będzie musiały być np. miejsca parkingowe.  

Kolejnym zadaniem omawianym przez Burmistrz Drezdenka jest budowa ścieżki 

rowerowej na dawnym nasypie kolejowym na terenie Drezdenka. Wyjaśniła, że jest 

to również projekt i zadanie, które już było wywołane w ubiegłym roku i też nie udało 

się zdążyć zlecić tego zadania. K. Piotrowska powiedziała, że świetnie wpisuje się w 

budowę ścieżek rowerowych po dawnym nasypie Kolejową i Pierwszej Brygady, co 

pozwoli połączyć ulicę Pierwszej Brygady z Aleją Piastów, a tym samym jakby 

połączyć z miejscem wypoczynku, które będzie realizowane z budżetu 

obywatelskiego – „skwer kolejówka”. 

Radny R. Dolata zapytał co stoi na przeszkodzie, żeby wykorzystać most. 

Burmistrz K. Piotrowska powiedziała, aby nie brać tego rysunku jako projekt, gdyż 

ten będzie zlecony do zrealizowania. Przechodząc do zadania przebudowy ulic 

Kowalskiej, Nadrzecznej i Stodolnej w Trzebiczu zaproponowała zabezpieczenie 
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środków na przeprowadzenie ekspertyzy geologicznej, żeby można było stwierdzić 

czy można zejść z kosztów kanalizacji deszczowej w tychże ulicach. Będąc  

w temacie dróg K. Piotrowska powiedziała o kolejnym zadaniu inwestycyjnym jakim 

jest budowa drogi w miejscowości Osów, na które zabezpieczone są środki na 

wykonanie dokumentacji projektowej. Wyjaśniła, że jest to miejsce dość mocno 

zainwestowane i już zagospodarowane zarówno, jeżeli chodzi o infrastrukturę, 

a także jest to teren objęty miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego, 

więc przy tak intensywnej zabudowie wskazane jest przystąpienie do projektu drogi. 

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska zapytała jak będzie wyglądała ta droga, jaka 

powierzchnia jest zaplanowana. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska odpowiedziała, że nie jest projektantem. Dodała, 

że zostanie wyłoniony projektant, zadanie zostanie zlecone projektantowi i wówczas 

rozpocznie się dyskusja. 

Radny A. Kołwzan zapytał jakie są tendencje w tym temacie, bo projektant nie 

decyduje o tym jaka będzie nawierzchnia. Dodał, że Gmina mu zleca projekt, więc 

ma prawo wymagać, co będzie wstawione. 

Burmistrz K. Piotrowska stwierdziła, że Gmina ma prawo wymagać, ale ma też prawo 

słuchać ekspertów, którzy mogą doradzić w kwestii chociażby przechwycania wody 

opadowej czy innych elementów. Dodała, że to będzie też kwestia uzgodnienia 

chociażby chodników i tego jakie wymogi stawia miejscowy plan. 

Radny A. Kołwzan stwierdził, że będzie trwało to tak długo jak Nadrzeczna i Stodolna 

w Trzebiczu. 

Burmistrz K. Piotrowska odpowiedziała, że radny źle rozumie. 

Odnosząc się do budowy ul. Lipowej i kwestii pytania dlaczego tak a nie inaczej  

K. Piotrowska powiedziała, że warto zrobić ten projekt, żeby domknąć tę część 

miasta. Dodała, że przebudowa tego skrzyżowania w przypadku ulicy Kolejowej, 

która jest robiona to jest naprawdę niewielka rzecz. Burmistrz podkreśliła, że tak 

naprawdę miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego na podstawie której był 

robiony ten pierwotny projekt jest teraz w zmianie, która uwzględni decyzję ZRID 

czyli nowo zaprojektowaną ulicę Kolejową. Poinformowała, że kolejne zadanie cieszy 

ją w tym momencie chyba najbardziej. Wyjaśniła, że w ubiegłym roku Gmina 

aplikowała do Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg o środki na przebudowę ulicy 

Szkolnej, jednak nie otrzymała wsparcia, ale projekt znalazł się na liście rezerwowej  

i dosłownie kilka dni temu z Urzędu Wojewódzkiego przekazano informację, że 

zadanie z listy rezerwowych zostało przyjęte do realizacji, a tym samym Gmina 

Drezdenko uzyskała dofinansowanie w wysokości 525.000,00 zł na przebudowę ulicy 

Szkolnej, a koszt całego zadania to 1.055.000,00 zł. Burmistrz K. Piotrowska 

poprosiła o zabezpieczenie wkładu własnego, ponieważ lada dzień przyjdzie umowa 

z Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego i trzeba mieć wkład własny, aby rozpisać 

postępowanie przetargowe. Dodała, że jest tu mały znak zapytania czy kosztorys  

z drugiej połowy 2022 roku wystarczy i czy te koszty wystarczą na jego zrealizowanie 

obecnie. K. Piotrowska powiedziała, że o tym wszystkim z pewnością będzie można 

się przekonać dopiero po przetargu. Burmistrz Drezdenka poprosiła  

o zabezpieczenie kwoty pół miliona, aby można było rozpocząć procedurę. 
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Radny A. Kołwzan zapytał czy kosztorys jest z 2022 roku. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że wydaje jej się, że był 

aktualizowany do projektu, który składano w 2022 r., ale musiałaby to sprawdzić. 

Radny A. Kołwzan poinformował, że kosztorys był robiony w 2018 r. a to jest 5 lat. 

Dodał, że w tej chwili jest 1.000.000,00 zł a to jest połowa dotacji. Dodał, że przy 

założeniu 2.000.000,00 zł będzie ćwierć dotacji i wygląda na to, że będzie taka sama 

sytuacja jak z miasteczkiem ruchu drogowego, gdzie Gmina przepłaciła trzykrotnie. 

Radny A. Kołwzan zapytał czy Burmistrz jest w stanie powiedzieć, że kwota po 

przetargu nie będzie się znacząco różnić. Dodał, że prawdopodobnie nikt nie jest  

w stanie tego powiedzieć. 

Burmistrz Drezdenka zapytała czy radny sugeruje, że Gmina powinna zrezygnować  

z tego dofinansowania i nie realizować remontu ulicy Szkolnej. 

Radny A. Kołwzan odpowiedział, że sugeruje, że kolejny raz nie została zrobiona 

aktualizacja kosztorysu, która jest stosunkowo tania, gdzie dokumentacja byłaby  

w miarę aktualna wraz z kosztorysem i można by było się starać o większe 

dofinansowanie. Dodał, że po przetargu będzie można zobaczyć co się stanie, bo nie 

przypomina sobie, aby Rada przeznaczała jakieś środki na aktualizację kosztorysu. 

Radny A. Kołwzan zapytał czy jest zakres branżowy, jeśli chodzi o ulicę Szkolną, co 

będzie robione. 

Burmistrz Drezdenka odpowiedziała, że nie ma tutaj, jeżeli chodzi o branżę  

a dokumentacja dotyczy chodników i nawierzchni. 

Radny A. Kołwzan stwierdził, że będzie podobna sytuacja jak z ul. Poniatowskiego – 

została wypruta ulica do spodu, nie zrobiono kanalizacji sanitarnej, która jest jedną  

z najstarszych w mieście, nie zrobiono inwentaryzacji zasobów tego, co jest pod 

spodem i się okazało, że gaz idzie za wysoko. Zwrócił uwagę, że jak to nie zostanie 

zrobione to za jakiś czas trzeba będzie tą ulicę pruć i taki jest efekt tego, że nie 

inwentaryzuje się zasobów gminnych i nie robi się aktualizacji kosztorysów, a potem 

przychodzi przetarg i płaci się kolosalne pieniądze, bo została przyznana dotacja. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że dotacja miała być 50%, a potem się okaże ile tych 

procentów będzie tak naprawdę. Stwierdził, że to są efekty braku planowania działań. 

Burmistrz Drezdenka poprosiła o przerwę w obradach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki ogłosił przerwę w obradach. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska przeprosiła, że radni musieli chwilkę zaczekać. 

Dodała, że zdecydowanie chce powiedzieć dość radnemu Kołwzanowi, jeżeli chodzi 

o różnego typu insynuacje, że na pewno coś jest źle, że na pewno tam jest coś nie 

tak, że tam musi się coś nie zgadzać. K. Piotrowska zwróciła uwagę, że jest 

inżynierem geodezji i projektowanie oraz branże są jej bliskie w związku z praktyką 

zawodową. Dodała, że tak też się składa, że inwestycje czy drogi, które projektowane 

były już w jej kadencji najczęściej obejmują naprawdę wymianę większości branż  

a przygotowanie do tych inwestycji poprzedzone jest chociażby kamerowaniem 

urządzeń podziemnych, co z pewnością potwierdzi Prezes PGKiM-u, bo to właśnie 

spółka przeprowadza kamerowanie i podpowiada sugestie jak należy starą 

infrastrukturę podziemną wymienić, zabezpieczyć, zregenerować, bo metody są 

różne. Jako przykład podła  ulicę Kolejową, która robiona jest w generalnym 
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remoncie, podobnie jak ul. Pierwszej Brygady, gdzie również w większości rzeczy 

infrastruktura podziemna była wymieniona. 

Rady A. Kołwzan zapytał jaka w ul. Kolejowej była robiona infrastruktura podziemna. 

Burmistrz Drezdenka odpowiedziała, że chociażby kanalizacja wodociągowa 

i kanalizacja. 

Radny A. Kołwzan zapytał czy w tej części na której są budynki. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska odpowiedziała, że tak na ulicy Kolejowej. 

Radny A. Kołwzan zapytał czy była wymieniana, budowana od podstaw, a pyta bo 

chce wiedzieć. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że zaraz może pójść po kolejny projekt  

i przejechać palcem każdą branżę po kolei. Dodała, że jeśli dobrze rozumie, to 

powinna wiedzieć wszystko i mieć naprawdę w jednym paluszku strasznie dużo. 

Odnośnie ulicy Poniatowskiego, którą radny podał za przykład oraz ulicy Szkolnej to 

tak się składa, że obie te ulice były projektowane, jak jej jeszcze w urzędzie nie było 

a radny A. Kołwzan był wówczas Przewodniczącym Rady Miejskiej i myśli, że równie 

skrupulatnie wszystko badał, sprawdzał, sugerował, kontrolował, negocjował, 

wyceniał i egzekwował. Zauważyła, że radny pytał dlaczego w ogóle ulica 

Poniatowskiego była etapowana. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że nic takiego nie mówił. 

Burmistrz odpowiedziała, że pytał na którejś sesji.  

Radny A. Kołwzan zwrócił uwagę, że dziś nie pytał. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że radny pytał na poprzedniej sesji i chce się do 

tego ustosunkować. Poinformowała, że w projekcie, który wykonany był w czerwcu 

2017 roku została zaprojektowana m.in. al. Piastów, ul. Poniatowskiego odcinek 

pierwszy i ulicę Poniatowskiego odcinek drugi. Burmistrz stwierdziła, że jak wtedy 

podejmowano decyzję to wiadomo było dlaczego jest etapowanie. Powiedziała, że  

z pewnością radny wyjaśni dlaczego i na jakiej zasadzie dobierane były wówczas 

uzbrojenie podziemne i jak miał być zagospodarowany teren. K. Piotrowska 

poinformowała, że pierwszy odcinek Poniatowskiego był wyceniony na 883.000,00 zł. 

Dodała, że radny zarzuca, że Gmina aplikuje o środki kompletnie nie aktualizując 

cen. Zaznaczyła, że koszty realizacji zadania o które aplikowano do Funduszu Dróg 

Samorządowych na odcinek Poniatowskiego pierwszy to nie tak jak pierwotnie 

883.000,00 zł tylko 1.467.000,00 zł. Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska zauważyła, 

że ostatecznie inwestycja zamknęła się kwotą wyższą z uwagi na nieprzewidziane 

okoliczności, ale to radny wytłumaczy dlaczego tak było projektowane, a nie inaczej. 

Dodała, że teraz faktycznie zatrudniono PGKiM, który kamerował wszystkie 

kanalizacje, podziemną, studnię i podjęto bardzo odważne, choć kosztowne decyzje 

co do tego, które studnie należy wymienić. K. Piotrowska powiedziała, że było to  

o tyle trudne, że kanalizacja jest tam bodajże na głębokości 3, a nawet 4 metrów,  

a więc technologicznie jest to trudne, które studnie w ocenie ekspertów są na tyle 

dobre, że można zrobić ich regenerację używając różnych żywic, wypełniając ubytki. 

Podsumowując powiedziała, że stąd ogólnie faktycznie inwestycja zamknęła się na 

ciut większą kwotę, aczkolwiek pomiędzy wyceną 883.725,00 zł, a 1.467.000,00 zł 

jest różnica, więc kosztorys był aktualizowany. W kwestii ul. Szkolnej Burmistrz 
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Drezdenka poinformowała, że ta ulica ma projekt sporządzony w maju 2018 roku, 

więc pytanie o branże powinno zostać skierowane do radnego A. Kołwzana, gdyż 

wówczas był Przewodniczącym Rady Miejskiej i jeżeli z taką samą pieczołowitością  

i dociekliwością analizował tą dokumentację, to doskonale wie, co jest objęte tym 

projektem. Dodała, że projekt ten został wykorzystany aczkolwiek pierwszą rzeczą, 

po informacji o uzyskanym dofinansowaniu, był telefon do spółki z prośbą  

o natychmiastową analizę czy ewentualnie jeszcze coś można tam udoskonalić pod 

kątem elementów infrastruktury podziemnej. Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska 

przyznała, że jest zaskoczona uwagami radnego A. Kołwzana, bo tu również 

kosztorys był aktualizowany. Dodała, że odbywa to się różnie. 

Radny A. Kołwzan zapytał kiedy był kosztorys aktualizowany. 

Burmistrz Drezdenka odpowiedziała, że w 2021 roku był chyba aktualizowany przez 

kosztorysanta, a przed samym złożeniem był aktualizowany wskaźnikowo przez 

pracowników urzędu. 

Radny A. Kołwzan zapytał czy ma rozumieć, że przed przetargiem będzie 

aktualizowany jeszcze raz. 

Burmistrz Drezdenka stwierdziła, że radny się nigdy nie myli i  zna z pewnością to 

wszystko. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że nie twierdzi, że się nie myli. Dodał, że po prostu 

chce uniknąć kolejnych, bezsensownie wydawanych pieniędzy. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że każda złotówka w tej gminie jest 

oglądana bardzo wiele razy. Dodała, że w jej ocenie to nie jest tak, że radny się 

martwi, że są źle wydawane pieniądze tylko jest zaskoczony, że tak wiele projektów, 

z którymi poprzednicy nie mogli sobie poradzić jest realizowanych często 

naprawiając błędy z czego jest dumna i ma nadzieję, że radni będą chcieli realizować 

to zadanie. Burmistrz Drezdenka stwierdziła, że radny A. Kołwzan uważał, że nie 

warto czekać na prawie 900.000,00 zł dofinansowania, jeżeli chodzi na ulicę 

Wspólną i Wesołą a jednak warto i Gmina korzysta otrzymując sporo środków dzięki 

czemu miasto się zmienia szczególnie pod kątem dróg. 

Radny A. Kołwzan dopytał o kosztorys. 

Burmistrz poprosiła, aby radny zgłosił się jutro do Anny Oźminkowskiej, która 

odpowiedzialna jest za ten projekt w Urzędzie Miejskim od 7.30. 

Radny A. Kołwzan zwrócił uwagę, że Burmistrz przed chwilą mówiła o kosztorysie  

i chce wiedzieć, kiedy kosztorys był aktualizowany. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska odpowiedziała, że rozumie, że przyzwyczaiła 

radnego do tego, że odpowiada ad-hoc na wszystko, ale poprosiła, żeby uwierzyć, że 

aż tak pojemnej głowy nie ma i przykro jej, ale 120.000.000,00 zł mieć w głowie, co 

do złotówki nie potrafi. 

Radny A. Kołwzan zwrócił uwagę, że nie otrzymał odpowiedzi, jeśli chodzi  

o dokumentację na stadion. Zauważył, że teraz Burmistrz ma przed sobą 

dokumentację i też nie chce odpowiedzieć.  
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Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska odpowiedziała, że radny bardzo często mija się  

z prawdą, insynuuje, podgaduje, stwarza teorie spiskowe, nie docieka, nie bada 

faktów, tylko insynuuje. Zaproponowała, aby skończyć, bo to jest nie w porządku. 

Radny A. Kołwzan stwierdził, że nadal nie wie, kiedy był aktualizowany kosztorys. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska wracając do zmian w uchwale budżetowej  

o które prosi to 100.000,00 zł na dotację dla Państwowej Straży Pożarnej na zakup 

samochodu pożarniczego. Wyjaśniła, że jest to taka konstrukcja, że Drezdenko 

wspiera tą kwotą Komendę Wojewódzką, ale w zamian za to otrzymuje od Komendy 

Powiatowej auto ciężkie. Burmistrz poinformowała, że proponuje zastąpić starego 

Jelcza z 1985 roku z napędem tylko na tylną oś, ze zbiornikiem 5000 litrów 

samochodem Iveco z 2005 roku z większym zbiornikiem, ze środkiem 

pianotwórczym, a także z napędem terenowym, co jest bardzo ważne. Dodała, że 

jest to na zasadzie współpracy – Gmina Drezdenko wspiera straż zawodową, a straż 

zawodowa wspiera Drezdenko i ta operacja pozwoli zabezpieczyć wszystkie 

jednostki OSP w samochody. K. Piotrowska zauważyła, że jeszcze tylko Trzebicz 

Nowy nie ma auta, które ma autopompę, jednak to używane auto z Drezdenka 

można przekazać do OSP Trzebicz Nowy i wówczas wszystkie jednostki będą 

dobrze wyposażone w samochody. Burmistrz zwróciła uwagę również na drobne, ale 

ważne sprawy. Wyjaśniła, że chodzi o wspieranie organizacji i stowarzyszeń, oprócz 

normalnej, drogi konkursowej, która jakby odbywa się od stycznia chciałaby 

wesprzeć jeszcze te środki na konkretne zadania. Jako przykład podała Szkołę 

Podstawową w Drawinach, która z powodzeniem realizuje partnerstwo Miast 

Drezdenka i Winsen i Młodzież z Winsen była w szkole w Drawinach, a teraz dzieci  

z Drawin chciałyby pojechać również do Winsen i tam wziąć udział we wspólnych 

zawodach. K. Piotrowska powiedziała, że Dyrektor Szkoły w Drawinach dość 

sprawnie i mocno pozyskiwała środki, jeżeli chodzi o sponsorów, ale brakuje na 

transport. Dodała, że podobnie jak „Dziewczęta z buławami” które odnoszą sukcesy  

i po rozmowie z Panią trener i z przedstawicielami rodziców dziewczęta zdecydowały 

się na wyjazd na Mistrzostwa Świata do Pragi, nie do Chorwacji jak pierwotnie 

myślano z uwagi na właśnie olbrzymie koszty. Kolejną sprawą, o której powiedziała 

Burmistrz Drezdenka jest owoc współpracy Drezdenka z miastem partnerskim 

Winsen i wizyty przedstawicieli Straży Pożarnej z Winsen w Drezdenku na 

obchodach 75-lecia OSP Drezdenko. Wyjaśniła, że chodzi o zaproszenie dzieci  

z młodzieżowych drużyn pożarniczych na obóz sportowo-pożarniczy do miasta 

partnerskiego, gdzie 30 młodych druhów będzie mogło wraz z kolegami  

i koleżankami z Niemiec trenować i ćwiczyć w Niemczech. Poprosiła o wsparcie 

stowarzyszeń OSP kwotą 4.000,00 zł na autokar, natomiast lwia część tego wyjazdu 

pokryta jest z pieniędzy unijnych pozyskanych przez stronę niemiecką. Burmistrz 

Drezdenka K. Piotrowska poinformowała, że  w tej zmianie uchwały budżetowej 

zaplanowane jest sporo elementów remontowych w placówkach oświatowych. 

Wyjaśniła, że ostatnio Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 zgłaszała awarię 

odwodnienia placu apelowego, stąd konieczność remontu. Poinformowała, że jeżeli 

chodzi o strop w budynku głównym w Szkole Podstawowej nr 2, to jest zaplanowana 

kwota 200.000,00 zł w budżecie na naprawę stropu, ale dwukrotny przetarg nie 
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wyłonił wykonawcy. Burmistrz zwróciła uwagę, że firmy wykonawcze nie chcą 

podejmować się pracy przy zabytku, gdzie muszą wszystko wykonywać pod bardzo 

bacznym okiem konserwatora zabytków. Powiedziała, że jest to na tyle  

odpowiedzialna i ważna sprawa, że trzeba to ponowić  i postarać się znaleźć firmę, 

która strop w budynku głównym naprawi, a potrzebna jest także naprawa dachu na 

budynku kuchni i stołówki. K. Piotrowska poinformowała, że potrzebne są również 

drobne elementy naprawcze dachu w SP 3, w Drawinach, w Goszczanowie,  

w Niegosławiu oraz wykonanie bramy wjazdowej do żłobka i przedszkola. Przyznała, 

że jest rozczarowana postawą głównie rodziców, którzy po prostu jakby mogli to by 

wjechali autem pod same drzwi żłobka nie zważając na niebezpieczeństwo innych 

dzieci. Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska zwróciła uwagę, że przedstawiła zadania 

inwestycyjne, gdyż one są najbardziej widoczne, natomiast prawda jest taka, że lwia 

część budżetu niestety skupia się na codzienności i na wydatkach bieżących, które 

są nieodzowne do normalnego funkcjonowania poza wydatkami inwestycyjnymi. 

Stwierdziła, że lwia część to są oczywiście wynagrodzenia pracowników oświaty, 

które są zmieniane, jest to też dotacja dla Niepublicznego Przedszkola dla dzieci  

z orzeczeniami, jest to zmniejszenie subwencji oświatowej, bo niestety zadań 

przybywa, natomiast subwencji niekoniecznie. K. Piotrowska stwierdziła, że są też 

braki, jeżeli chodzi o dowożenie dzieci do szkół podstawowych. Dodała, że bardzo jej 

zależy, aby znalazły się pieniądze w tym budżecie na odszkodowania za nabycie  

z mocy prawa nieruchomości zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania 

przestrzennego. Burmistrz Drezdenka wyjaśniła, że mieszkańcy dzielą swoje 

nieruchomości, jeżeli w planie odcięte części służą na powiększenie dróg 

publicznych to obowiązkiem Gminy jest je przejąć i zapłacić właścicielowi 

odpowiednie odszkodowanie. K. Piotrowska zwróciła uwagę, że bardzo dużym 

wydatkiem jest również pobyt podopiecznych z terenu gminy Drezdenko w domach 

pomocy społecznej, którego są w ogóle gigantyczne, rosną lawinowo i oscylują 

między 6.000,00 a 7.000,0 zł miesięcznie. Dodała, że często tymi podopiecznymi  

w DPS-ach, za które Gmina płaci są osoby, które na przykład były wcześniej 

bezdomne, nie mają żadnych środków na utrzymanie i ten obowiązek ląduje na 

barkach Gminy. Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska wymieniła również inne wydatki 

np. wzrost cen za gaz w budynkach gminnych, wykonanie Gminnej Ewidencji 

Zabytków, którą Gmina powinna posiadać, dożywianie dzieci w szkołach czy dodatki 

mieszkaniowe. Powiedziała, że to są takie rzeczy, które są bardzo dynamiczne  

i zmienne, a środki są potrzebne. Burmistrz K. Piotrowska podsumowując zauważyła, 

że z pewnością w tych wydatkach bieżących nie ujęła wszystkich, ale one są  

w obszernej uchwale budżetowej. Dodała, że chciała zwrócić uwagę radnych, że 

nawet w odniesieniu do tej części inwestycyjnej jednak część codziennych 

problemów stanowi lwią część budżetu. 

Radny A. Kołwzan przeprosił za to, że przerywał wypowiedzi Burmistrz Drezdenka, 

co nie powinno się zdarzyć. Zwrócił uwagę, że Burmistrz pokazała parę 

segregatorów z dokumentami a on nadal nie wie jaki jest kosztorys na ul. Szkolną  

w związku z czym zapowiedział kolejny wniosek o udostępnienie informacji.  

W kwestii zakresu branżowego powiedział, że ma inne zdanie niż Burmistrz, 
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ponieważ uważa, że jeżeli droga jest całkowicie wypruta to powinno się wymienić, 

ponieważ będzie to służyło długie lata. Radny A. Kołwzan zapowiedział że o ul. 

Kolejową zapyta na piśmie podobnie jak o parking przy ul. Poniatowskiego. 

Stwierdził, że jest dokumentacja na ulicę Lwowską i zadanie to nie jest wykonywane, 

natomiast zaczyna się robić kolejny chodnik a poprzednia dokumentacja leży. 

W kwestii kosztorysu o który zabiega radny A. Kołwzan, Burmistrz Drezdenka  

K. Piotrowska stwierdziła, że wczoraj były Komisje, które są po to, żeby o rzeczach 

dyskutować i wypytać. Dodała, że Komisje są w takich godzinach, w których pod ręką 

są pracownicy, którzy nadzorują dane prace i byłaby możliwość przygotowania na 

dzisiaj odpowiedzi przez kompetentnych pracowników, ale radny wolał, nie pierwszy 

raz zrobić show na sesji. Stwierdziła, że to jest wybór radnego, więc dostanie te 

informacje później. W kwestii ul. Lwowskiej Burmistrz K. Piotrowska przytoczyła 

powiedzenie „nie zaprzeczaj kobiecie, za 5 minut sama sobie zaprzeczy”. Dodała, że 

w tym przypadku to dotyczy radnego A. Kołwzana, który dużo mówi o pracach 

podziemnych, tymczasem na Lwowskiej nie ma nic zaprojektowane podziemnie  

a projekt również był wykonany w tamtej kadencji. Burmistrz wyjaśniła, że jest tam 

tak duży problem dotyczący głównie wód opadowych, że podjęła decyzję, aby ten 

projekt rozszerzyć o chodniki nie tylko na ul. Lwowskiej, ale również o fragment ulicy 

Chrobrego. Dodała, że projekt jest obecnie w opracowaniu i chyba jeszcze są  

2 miesiące do upływu terminu realizacji. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że zapytał tylko o chodniki, ale bardzo się cieszy, że 

Burmistrz powiedziała o całości i właśnie o taką informację chodzi. Dodał, że 

niepotrzebne są  uszczypliwości, krótkie pytanie, krótka odpowiedź i wszystko wie.  

W kwestii ul. Lipowej radny A. Kołwzan powiedział, że wiadomym już jest, że 

pieniądze pójdą na dokumentację, co jest trochę bez sensu, ale w porządku. Zapytał 

dlaczego proponuje się zwiększenie kosztów dowożenia uczniów dla szkół. 

Burmistrz K. Piotrowska odpowiedziała, że brakuje środków na to zadanie. 

Radny A. Kołwzan zapytał z czego to wynika, że brakuje skoro dopiero jest maj. 

Burmistrz odpowiedziała, że owszem, ale można już oszacować troszkę dalej te 

środki i w sytuacji, w której w trakcie roku pojawiłyby się problemy, to mogłaby być 

sytuacja, że nie byłoby skąd wziąć pieniędzy, więc warto jednak zabezpieczyć je  

w tym momencie, bo w drugiej połowie roku może być problem z 

wygospodarowaniem środków na wydatki bieżące. 

Nawiązując do zadania związanego z Trzebiczem radny A. Kołwzan zauważył, że 

Burmistrz powiedziała o ul. Nadrzecznej i Stodolnej, ale kiedyś była też mowa o ul. 

Poprzecznej. Dodał, że rozumie, że ona nie wchodzi w zakres zadania Nadrzeczna, 

Stodolna, ale była o niej mowa a także o tym, że mają być również wykonywane 

badania gruntu w tym miejscu. 

Burmistrz K. Piotrowska powiedziała, że sobie takiej deklaracji nie przypomina. 

Dodała, że Kierownik D. Skrzypczak swego czasu wyjaśniał zasady działania studni 

chłonnych, natomiast co do ul. Poprzecznej to była mowa o wykonaniu tam projektu 

chodnika, o który zabiegali mieszkańcy i to się nie zmienia. Burmistrz Drezdenka 

zwróciła uwagę, że w przypadku kanalizacji deszczowej, przypomniała, że wręcz 

podjęła decyzję o odstąpieniu tego biorąc pod uwagę, że w planie jest nawet 
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odstąpienie od tej kanalizacji deszczowej w innych ulicach, bliżej rzeki. Powtórzyła, 

że nie przypomina sobie takowej deklaracji, ale wie, że ówczesny kierownik wyjaśniał 

zasadę działania studni chłonnych. 

Radny A. Kołwzan zwrócił uwagę, że była mowa o tym z tego względu, aby było 

wiadomo jak odwadniać te ulice. Zadeklarował, że sprawdzi w poprzednich sesjach 

jak to wyglądało. W kwestii kanalizacji ulic Żeromskiego i Poniatowskiego radny  

A. Kołwzan zapytał w którym miejscu będzie włączona, gdzie jest połączenie 

odcinka, który jest projektowany z aktualnie istniejącym.  

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że jest to dla niej komplement, że radny myśli, że 

zna takie detale, takie szczegóły. Dodała, że może poprosić Kierownika, żeby 

poszedł po projekt, ale gdyby radny zapytał się wczoraj, to dzisiaj byłaby 

przygotowana z gotowym projektem. Uprzedzając pytanie radnego Burmistrz 

Drezdenka poinformowała, że środki są podwyższane, ponieważ jest świeża wycena. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że wie dlaczego podwyższane są środki. Dodał, że 

zadał proste pytanie, na które obecny Kierownik mógłby odpowiedzieć, ale nie ma 

problemu pofatyguje się do referatu. Zapytał o środki na wynagrodzenia, gdzie było 

prawie 2.500.00,00 zł. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska odpowiedziała, że bardzo wielu czynników -  

podwyżek wynagrodzeń i dużej liczby osób, które odchodzą na emerytury. Dodała, 

że w lutym był  boom i jest to kwestia generalnie niedoszacowania kwestii 

wynagrodzeń przy projektowaniu pierwszego kształtu budżetu. Burmistrz  

K. Piotrowska zwróciła uwagę, że nie jest tak, że tych środków brakuje na dzisiaj czy 

na jutro, ale już wiadomo jak wyglądają arkusze szkół na następny rok szkolny, czyli 

na 4 miesiące po wakacjach  wszystko podlegało ponownej weryfikacji i przeliczeniu. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że rozumie. Zauważył, że po prostu budżet był 

troszeczkę zaniżony w tym przypadku. Radny A. Kołwzan dodał, że również 

niedoszacowana była dotacja na przedszkole niepubliczne. Zapytał z czego to 

wynika. 

Burmistrz K. Piotrowska odpowiedziała, że to dotyczy tylko i wyłącznie orzeczeń  

o niepełnosprawnościach. Wyjaśniła, że to nie jest stricte sama dotacja na 

działalność, tylko dotyczy orzeczeń o niepełnosprawnościach, o potrzebach 

kształcenia. 

Radny A. Kołwzan przypomniał, że na którejś z poprzednich sesji jak zapytał 

dlaczego są zdejmowane środki ze stadionu Burmistrz odpowiedziała, że pieniądze 

te wrócą przy podziale wyniku. Zauważył, że dziś ma miejsce podział wyniku  

a Burmistrz proponuje zdjąć kolejne 300.000,00 zł i pozostaje 21.000,00 zł na tym 

zadaniu. 

Burmistrz Drezdenka potwierdziła informując, że stanęła w takiej sytuacji, w której 

musiała podjąć decyzję czy będzie realizowana ul. Szkolna i zostanie wykorzystana 

dotacja czy pieniądze zostaną w budżecie dla sztuki, bo wiadomym jest, że projekt 

na stadion dopiero się tworzy. Dodała, że należy mieć świadomość, że jeżeli tego 

projektu nie ma na dzień dzisiejszy i z pewnością nie będzie on za tydzień czy za 

dwa, to w tym roku nie zostanie przeprowadzone żadne postępowanie przetargowe, 

bo to będzie czasowo niemożliwe. Burmistrz K. Piotrowska przypomniała, że są 
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zabezpieczone środki na stadion w Wieloletniej Prognozie Finansowej na kolejne 

dwa lata, więc jest zabezpieczenie na przyszły rok, natomiast w tym roku byłoby to 

zamrożenie pieniędzy w momencie, kiedy one mogą pracować i mogą już być 

zainwestowane w budowę ul. Szkolnej.  

Radny A. Kołwzan zapytał czy te środki będą uzupełniane. 

Burmistrz powiedziała, że jeżeli zajdzie taka potrzeba na to zadanie, bo uzupełniać 

środki po to, żeby leżały nie ma sensu. 

Radny A. Kołwzan odpowiedział, że pyta, bo nie wie jakie dokumenty są  

w opracowaniu, jakie są kwoty. Dodał, że zadawał pytanie w tej sprawie, ale nie 

otrzymał odpowiedzi. 

Burmistrz K. Piotrowska poinformowała, że dzisiaj w Urzędzie Miejskim był 

projektant, ale nie zdążyła jeszcze porozmawiać z kierownikiem na temat tego, co 

ustalili i jakie dokumenty zostały dzisiaj przywiezione. Podkreśliła, że to zadanie nie 

jest w żaden sposób wykreślone, czyli zostawiona jest furtka do działania. 

Radny A. Kołwzan zadeklarował przyglądanie się temu tematowi i pilnowanie 

środków finansowych na ten cel. 

Radny Damian Matela-Libera zwrócił uwagę, że radni dopiero teraz dowiadują się, że 

dzisiaj był projektant odnośnie stadionu, osoba, która tworzyła dokumentację. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska odpowiedziała, że był jeden z projektantów, bo 

projektowanie jest wielowątkowe. Dodała, że wydaje jej się, że rozmowy dotyczyły 

konstrukcji budynku hotelowego, ale nie była na tym spotkaniu. 

Radny D. Matela-Libera zauważył, że miesiąc temu na sesji, kiedy byli kibice 

Lubuszanina Drezdenko oraz sympatycy sportowi Burmistrz zapewniła, że dojdzie do 

spotkania kibiców oraz trenerów z projektantem. Podkreślił, że minął ponad miesiąc, 

a spotkania jak nie było, tak nie ma a dzisiaj radni się dowiadują, że był jeden  

z projektantów. Radny D. Matela-Libera zapytał kiedy nastąpi spotkanie odnośnie 

modernizacji stadionu, żeby kibice, trenerzy oraz sympatycy sportowi mogli wziąć  

w nim udział. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że radny doskonale wie, że odbyło się spotkanie  

z klubami, ze sportowcami a także radny brał w nim udział i ogólne założenia zostały 

wypracowane. Dodała, że jeżeli będzie gotowa koncepcja czy projekt na mocy tych 

ustaleń to  spotkanie zostanie zorganizowane, a do tego momentu z pewnością było  

i będzie jeszcze bardzo dużo takich kontaktów roboczych z różnymi branżowcami. 

Burmistrz K. Piotrowska powiedziała, że w ogóle się nie wycofuje i jak już będą te 

projekty skonkretyzowane i uda się przebrnąć przez wiele uzgodnień wówczas 

zostanie takie spotkanie zorganizowane. 

Radny D. Matela-Libera powiedział, że rozumie, że nie będą to słowa rzucone na 

wiatr i dojdzie do takiego spotkania. Zwrócił uwagę, że kibice, trenerzy, sympatycy 

chcą się spotkać z projektantem, bo chcą wiedzieć na jakim etapie jest tworzony 

projekt, modernizacja stadionu z tego względu, że inne miasta, inne gminy takie jak 

Drezdenko modernizują swoje obiekty sportowe. Radny poinformował, że otrzymał 

informację, że miasto Trzcianka modernizuje swój obiekt sportowy otrzymując 

dofinansowanie z Ministerstwa Sportu oraz z Urzędu Wielkopolskiego. Zauważył, że 

Drezdenko nadal stoi w miejscu i nie wiadomo na jakim etapie jest projekt. Radny D. 
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Matela-Libera przypomniał, że głośno padały słowa ze strony włodarzy, że szybko 

będzie to wszystko zrobione, a tak naprawdę jeszcze nic nie ma. 

Radny D. Krysa powiedział, że cieszy się bardzo, że Gmina Drezdenko dostanie 

kolejny wóz strażacki, ale czuje niedosyt, bo dwukrotnie rozmawiał z mieszkańcami, 

których dotyczył pożar bezpośrednio na ul. Słowackiego (dawne „Medium”) oraz na 

ul. Poznańskiej i bardzo mocno narzekali, że na ul. Słowackiego na pewno nie było 

wozu strażackiego z Drezdenka a na ul. Poznańskiej, która jest może 50 - 60 m od 

remizy wóz strażacki przyjechał bardzo, bardzo późno. Zaapelował do Burmistrz  

K. Piotrowskiej o pełną obsadę kierowców. Dodał, że nie są to duże pieniądze, jeżeli 

chodzi o gminę a bezpieczeństwo mieszkańców jest najważniejsze.  

Burmistrz Drezdenka poinformowała, że na dzień dzisiejszy w remizie OSP 

Drezdenko zatrudnionych jest trzech kierowców na umowę o pracę, którzy 

zabezpieczają 16 godzin doby, a więc te godziny, kiedy wszyscy inni strażacy mogą 

być potencjalnie w pracy. Wyjaśniła, że tak naprawdę tylko kilka godzin po południu 

jest bez zabezpieczenia kierowcy etatowego, natomiast dodatkowo 4 kierowców 

zatrudnionych jest na umowę zlecenie, czyli jest 7 kierowców, którzy są zatrudnieni w 

tej jednostce. Burmistrz K. Piotrowska zwróciła uwagę, że dodatkowo są strażacy 

kierowcy na umowach wolontariackich. Podkreśliła, że obsada jest naprawdę mocna, 

więc OSP Drezdenko wyróżnia się pod tym względem. Burmistrz K. Piotrowska 

powiedziała, że w Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym Gmina Drezdenko ma 

aż 4 jednostki, które są równorzędne i w niektórych z nich nie ma zatrudnionych osób 

na umowę o pracę tylko na umowę zlecenie i umowy wolontariackie. Dodała, że 

czasami przyjeżdżają nawet szybciej do akcji tak jak to było np. na ul. Poznańskiej, 

gdzie  pierwszym zastępem był zastęp OSP Niegosław. 

Komendant Państwowej Straży Pożarnej w Strzelcach Krajeńskich Tomasz Górniak 

powiedział, że każdy wyjazd straży czy to zawodowej, czy ochotniczej jest 

analizowany pod względem czasu dotarcia, więc trudno polemizować z tym jaki czas 

ludzie oczekiwali i jak faktycznie było, bo trzeba pamiętać o tym, że osobom, którym 

dzieje się jakaś krzywda czy jest wypadek, czy pożar to czas się niesamowicie dłuży. 

Wyjaśnił, że każda akcja podlega analizie według dokumentów, bo każdy samochód, 

który dojedzie musi zgłosić czas dotarcia na miejsce. Komendant PSP stwierdził, że 

nie kwestia kierowców jest problemem, tylko trzeba pamiętać, że to są ochotnicy  

i sam kierowca też nie wyjedzie, więc to, że on jest gotowy do wyjazdu nie oznacza, 

że jest skład osobowy, który przybiegnie. Podkreślił, że w skali powiatu Gmina 

Drezdenko jest bardzo strategicznym miejscem, gdzie dzieje się 70% zdarzeń  

z całego powiatu, więc inwestowanie w sprzęt ma duży sens. Komendant 

Państwowej Straży Pożarnej w Strzelcach Krajeńskich powiedział, że bardzo by 

chciał, żeby tu była zawodowa część jednostki, niemniej jednak tego w dalszym 

ciągu nie ma, a ze Strzelec Kraj. jest 25 minut na dotarcie na sygnałach, a czasami 

to jest za długo i nie będzie mógł mieć pretensji do ochotników, którzy się nie zbiorą 

akurat tego dnia. 

Radny D. Krysa stwierdził, że w przypadku o którym mówił, że nie chodziło o to, że 

ochotnicy się nie zebrali tylko o to, że nie było kierowcy. 
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Radny A. Kołwzan dodał, że niejednokrotnie były takie sygnały również od samych 

strażaków ochotników, że przybiegali do akcji a nie było kierowcy. Zwrócił uwagę, że 

to właśnie ten przypadek na ul. Słowackiego strażacy przybiegli i tyle, stanęli przy 

bramie, bo nie mieli czym jechać. Radny A. Kołwzan stwierdził, że rzeczywiście 

sprzęt jest sukcesywnie uzupełniany, wymieniany od wielu lat, jest baza techniczna, 

ale naprawdę ten model, który był wypracowany wiele lat temu (obsada etatowa 

strażaków 24 godziny na dobę) zdawał znakomicie egzamin. Dodał, że pech chce,  

że bardzo wiele zdarzeń jest akurat w tym czasie, gdzie nie ma kierowcy w remizie. 

Komendant T. Górniak powiedział, nie zauważył tendencji spadkowej w ilości 

wyjazdów OSP Drezdenko. 

Radny A. Kołwzan wyjaśnił, że zdarza się, że jest pożar w Drezdenku, paręset 

metrów od remizy i straż nie mogą jechać. Dodał, że jedzie jednostka np.  

z Niegosławia, jedzie straż zawodowa i dopiero potem po jakimś czasie, któryś 

kierowca z tych, którzy są na zlecenie dobiega i dopiero jedzie Drezdenko, a to jest 

kuriozalne. Podkreślił, że to radnym zgłaszają mieszkańcy i też strażacy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki powiedział, że są takie sytuacje, że nie 

ma kierowcy czy nie ma ochotnika, który ma jechać z boku jako ratownik zdarzają się 

wszędzie w każdej jednostce. Dodał, że wszystkie jednostki są równorzędne, bo 

Drezdenko, Niegosław, Trzebicz czy Rąpin są w Krajowym Systemie Ratowniczo-

Gaśniczym. Przewodniczący RM zwrócił uwagę, że w pozostałych jednostkach jest 

po dwóch kierowców i nie odczuwa się braku kierowcy. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że rozumie, że jednostki w Krajowym Systemie 

Ratowniczo-Gaśniczym są na jednym poziomie, ale jednostka w Niegosławiu 

zabezpiecza Niegosław, który jest dużą wsią, ale w stosunku do Drezdenka jest 

mała. Dodał, że Drezdenko to 10-tysięczne miasto. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki zwrócił uwagę, że to nie ma wpływu. 

Dodał, że tu chodzi o moment, o wyjazd, o dyspozycyjność ludzi i czy w Drezdenku 

czy w Rąpinie to już nie ma znaczenia. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że właśnie chodzi o przywrócenie tego etatowego 

kierowcy, bo to się sprawdzało przez wiele lat. 

Zdaniem Przewodniczącego Rady Miejskiej nie wpłynie to na powiększenie 

mobilności. Dodał, że często się zdarza, że jest kierowca, ale brakuje ludzi i co z 

tego, że jest kierowca etatowy do południa, który tam siedzi, przecież ona sam nie 

wyjedzie a bardzo często tak zdarza, że nie ma ochotników. 

Komendant PSP T. Górniak powiedział, że może to przeanalizować i sprawdzić ile 

razy się zdarzyło tak, że jednostka nie wyjechała z powodu braku kierowcy. 

Zaznaczył, że to jest jedyna jednostka w Powiecie Strzelecko-Drezdeneckim, która 

ma zatrudnionych kierowców. Komendant zwrócił uwagę, że nie może mieć pretensji 

do ochotnika, że nie wyjechał, bo to jest tylko strażak ochotnik, który ma swoją pracę, 

rodzinę, wyjazdy i wszystko inne. Poinformował, że Państwowa Straż Pożarna nie 

prowadzi dyżurów monitorowanych, gdyż dany ochotnik mimo, że zgłosił swoją 

gotowość w danej chwili to za 5 minut będzie miał potrzebę wyjechać i już nie będzie 

w gotowości. 
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Radny A. Kołwzan wytłumaczył, że tylko tu sytuacja jest właśnie taka, że to genialnie 

się sprawdzało przez wiele lat, bo z rozmów z ochotnikami wynika, że rzadko 

zdarzało się, że nie było obsady. Dodał, że kierowca był zawsze, a to, że nie było 

obsady to był sporadyczny przypadek a teraz jest odwrotnie. 

Komendant PSP zauważył, że efekt był ten sam – kierowca sam nie wyjechał. 

Radny A. Kołwzan zwrócił uwagę, że w stosunku do tego jak sytuacja wygląda teraz 

to była sporadyczna sytuacja. Wyjaśnił że ochotnicy narzekają, że nie ma etatowego 

kierowcy, bo zlecenia tego nie zastąpią. Radny A. Kołwzan podkreślił, że kiedy jest 

potrzebny kierowca to wszyscy są zajęci i nikogo mimo, że ma to zlecenie nie ma na 

miejscu. Zdaniem radnego w stosunku do bezpieczeństwa jakie zapewnia etat 

kierowcy koszt jest naprawdę niewielki i tylko o to chodzi. 

Komendant T. Górniak powiedział, że sprawdzi gdzie z powódu braku kierowcy 

jednostka nie wyjechała, bo każdy brak wyjazdu jednostki jest odnotowany. 

Radny A. Kołwzan zapytał czy są odnotowane czasy o której dana jednostka 

wyjechała, bo wszystkie pojazdy mają GPS-y i dyspozytor wie już w trakcie, w którym 

miejscu i  pozycji jest. 

Radny A. Miron stwierdził, że Komendant nie dysponuje czasem a on dysponuje. 

Poinformował, że na ul. Poznańskiej zgłoszenie o pożarze było o 17.02 – wyjazd  

z Niegosławia o 17:09 i 4 minuty na dojazd. 

Radny Ł. Kołwzan powiedział, że cieszy się, że ul. Portowa jest w planach 

remontowych. Zapytał czy jest już jakiś zamysł odnośnie zakresu tego remontu i jak 

długi będzie ten remont - aż do meblarni czy za meblarnię. 

Kierownik Referatu Realizacji Inwestycji i Zamówień Publicznych Artur Czapla 

poinformował, że to jest do meblarni, tak jak przebiegał niegdyś asfalt, który teraz już 

się zdegradował do tego stopnia, że go praktycznie nie ma. 

Radny A. Kołwzan zapytał czy planowane są tam chodniki lub pobocza. 

Kierownik A. Czapla powiedział, że chodnika tam nie będzie. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska dodała, że to jest jako remont, więc droga 

zostaje parametrami taka jaka jest. Wyjaśniła, że zostanie uzupełniona podbudowa  

w miejscach, w których jest naprawdę zdegradowana, więc zostanie wzmocniona  

i wylany asfalt tak jak było poprzednio. Burmistrz podkreśliła, że jest to remont, czyli 

nie ma rozbudowy o chodniki i jakieś inne elementy. 

Kierownik A. Czapla uzupełnił, że będą dodatkowe elementy bezpieczeństwa czyli 

progi zwalniające. 

Radny A. Kołwzan zwrócił uwagę, że jak pytał o studnię z kanalizacją to nie można 

było odpowiedzieć, a tu radny pyta o drogę i można odpowiedzieć. 

Burmistrz K. Piotrowska przeprosiła i powiedziała, że naprawdę czasami zdarza jej 

się pamiętać takie niuanse, ale to jest dla niej w ogóle coś nieprawdopodobnego.  

Radny A. Kołwzan powiedział, że dla niego też jest to dziwne. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zauważył, że nie raz odczuwa się za dużo 

złośliwości.  
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Odnośnie ul. Kolejowej radny Ł. Kołwzan powiedział, że podziela opinię radnego  

A. Kołwzana. Zauważył, że ten park rowerowy, o którym wspomina Burmistrz mógłby 

być w miejscu, gdzie jest miasteczko ruchu drogowego.  

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska odpowiedziała, że miasteczko ruchu drogowego 

jest dość oddalone od tego miejsca. Dodała, że to jest miejsce można powiedzieć 

takiej krzyżówki czyli początek lub koniec w zależności od której strony dużej drogi 

rowerowej Gościm-Drezdenko patrzeć i z której korzysta naprawdę dużo 

mieszkańców. Burmistrz zwróciła uwagę, że do tego jest dalej kontynuacja przejazdu 

do centrum miasta drogą Kolejową, a później drogą Pierwszej Brygady. Podkreśliła, 

że w ogóle bardzo fajne jest wyprowadzenie ruchu rowerowego a do są tam parkingi, 

czego nie ma w miasteczku ruchu drogowego. Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska 

stwierdziła, że infrastruktura, która już jest, a więc doświetlone parkingi, plus ścieżka 

rowerowa i bliskość ścieżki blisko do Gościmia powoduje, że to jest idealne miejsce 

na takie coś. 

Radny Ł. Kołwzan powiedział, że cieszy się, że dotuje się organizacje pozarządowe, 

stowarzyszenia. Wyraził nadzieję, że w najbliższym czasie uda się pozyskać  

z budżetu również pieniądze na nagrody dla „Dziewcząt z buławami” za ich 

wielokrotne mistrzostwa. 

Radny D. Matela-Libera zwrócił się z pytaniem do Kierownika A. Czapli o rozmowy, 

które były prowadzone dzisiaj między innymi z jednym z projektantów w sprawie  

modernizacji stadionu w Drezdenku. 

Kierownik Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych A. Czapla poinformował, że  

rozmowy nie dotyczyły stricte branży, którymi zajmuje się akurat ten projektant. 

Wyjaśnił, że rozmowy dotyczyły tematu problemów czy wątpliwości konserwatora 

odnośnie układu funkcjonalnego tych dwóch obiektów, które mają być remontowane 

czy przebudowywane. A. Czapla powiedział, że pojawiło się tam sporo zastrzeżeń 

konserwatora i przede wszystkim wykonawca, chce zwrócić się do niego z pismem. 

Dodał, że to wykonawca ma spory orzech do zgryzienia, żeby gdzieś tam 

skonsultować się i dojść do wspólnego mianownika z konserwatorem. Kierownik RI 

zadeklarował pilną obserwację i staranie się być na bieżąco. Zwrócił uwagę, że 

konserwator od dawna utrzymuje swoje stanowisko i chce za wszelką cenę utrzymać 

te obiekty, ale taka jest jego rola. A. Czapla poinformował, że pojawiło się tam wiele 

innych problemów takich, które mogą prowadzić do jakiegoś tam minimalnego 

wstrzymania czy blokowania tych prac. 

Radny D. Matela-Libera zapytał czy te dwa obiekty to zniszczony hotel, na którym 

rośnie drzewo to chyba jedyny hotel w Polsce i budynek szatniowy z całym 

sanitariatem. 

Kierownik A. Czapla potwierdził, że dotyczy to obydwu obiektów, ale wiadomo,  

w jakim one są stanie. Dodał, że projektanci robią wszystko, żeby połączyć sugestie 

konserwatora, ale też uczynić te obiekty jak najbardziej funkcjonalnymi dla sportu  

i jednocześnie, aby nie było zbyt kosztochłonnymi zabiegami. 

Radny D. Matela-Libera zapytał na jakim etapie jest dokumentacja, w jakiej to jest 

fazie, kiedy można już spodziewać się zakończenia dokumentacji obiektu, czy można 
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spodziewać się do końca roku czy może w przyszłym roku informacji o zakończonej 

dokumentacji stadionu i przystąpienia do jego modernizacji. 

Kierownik Referatu Realizacji Inwestycji i Zamówień Publicznych A. Czapla 

powiedział, że lada chwila powinna być decyzja środowiskowa, branże 

konstrukcyjna, elektryczna oraz sanitarna są również można powiedzieć na 

zaawansowanym poziomie, natomiast te wątpliwości dotyczą głównie architektury  

i układu funkcjonalnego pomieszczeń, ale nie tylko. 

Radny D. Matela-Libera powiedział, że zwracał się z zapytanie odnośnie wizualizacji 

3D stadionu i otrzymał odpowiedź, że takiej wizualizacji nie ma. Zapytał czy można 

wystosować apel do projektantów, aby taką wizualizację wykonali, aby mieć pogląd, 

bo przy projektowaniu innych obiektów sportowych takie wizualizacje powstają. 

Kierownik Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych A. Czapla powiedział, że 

najczęściej przy projektowaniu zamawiający chciałby mieć wstępny pogląd na to jak 

ma wyglądać w całości, natomiast nie zawsze są to wizualizacje w 3D w symetrii. 

Dodał, że najczęściej robią to odrębne zespoły projektujące co generuje dodatkowe 

koszty. A. Czapla zwrócił uwagę, że jest plan zagospodarowania terenu, który był 

pokazywany, udostępniamy na spotkaniu na samym początku, poza tym to jest na 

tyle duży areał, że ciężko by było w 3D coś sensownego zrobić.  

Dyrektor Hali Sportowo-Rehabilitacyjnej Maciej Kowal powiedział, że miał okazję 

dzisiaj się również spotkać z projektantem i chciałby uświadomić wszystkich, że 

przeprawa z konserwatorem zabytków to nie lada wyzwanie. Dodał, że konserwator 

sugeruje żeby okna, które się znajdują w obecnym hotelu zostały odrestaurowane, 

czyli niewymienione. Dyrektor hali zwrócił uwagę, że jest najbliżej tego obiektu  

i w środku wygląda on tragicznie a konserwator się upiera, że tak naprawdę wszystko 

ma być odrestaurowane. Dodał, że dziś dowiedział się, że nawet na razie nie ma 

zgody na docieplenie tego budynku z zewnątrz tylko odrestaurowanie. 

Radny S. Dukaczewski zwrócił uwagę na punkt dotyczący kosztów wykonania 

dokumentacji przetargowej na dostawę prądu i gazu w kwocie 5.260,00 zł. Zapytał 

czy w poprzednich latach też praktykowane były te tego typu rzeczy. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska odpowiedziała, że Gmina od wielu lat jest  

w konsorcjum. Dodała, że w tej grupie zakupowej jest ok. 21 samorządów, a na jej 

czele stoi miasto Gorzów Wlkp. i ono przeprowadza te wszystkie procedury a Gmina 

Drezdenko partycypuje w tych kosztach. 

Radny A. Kołwzan poinformował, że wstrzyma się od głosu przy głosowaniu nad 

projektem uchwały dlatego, że nie wyjaśniono do tej pory jego wątpliwości odnośnie 

ulic Kolejowej i Szkolnej. Dodał, że już nawet nie chodzi o te branże tylko o kwoty. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

2023 rok - druk nr 518/23 (projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do niniejszego 

protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (14) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Łukasz Kołwzan, 

Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska, Tomasz Walczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Kołwzan 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXX/503/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 9 maja 2023 roku w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2023 rok (uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu). 

Ad. 18  

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2023-2029 - druk nr 519/23 

Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt uchwały ma wniesione poprawki 

zgłoszone na wczorajszym posiedzeniu Komisji a dotyczą błędnie ujętych kwot  

w WPF-ie. 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Drezdenko na lata 2023-2029 - druk nr 519/23 (projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 23 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Łukasz Kołwzan, 

Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska, Tomasz Walczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Kołwzan 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXX/504/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 9 maja 2023 roku w zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko na lata 2023-2029 (uchwała stanowi 

załącznik nr 24 do niniejszego protokołu). 

Ad. 19 

Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Drezdenko oraz określenia 

zasad ich zbywania, nabywania i wykupu - druk nr 520/23 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt został omówiony na 

wczorajszym posiedzeniu Komisji i dodatkowo podczas prezentacji. 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Drezdenko 

oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu - druk nr 520/23 (projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (15) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, 

Dariusz Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXX/505/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 9 maja 2023 roku w sprawie emisji obligacji 

Gminy Drezdenko oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 

(uchwała stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu). 

Ad. 20 

Projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk oraz sezonu kąpielowego na 

terenie Gminy Drezdenko na rok 2023 – druk nr 521/23 

Radny A. Kołwzan zwrócił uwagę, że na wczorajszej komisji Burmistrz wyjaśniła 

dlaczego tylko jedno kąpielisko. Powiedział, że jednym z tematów dzisiejszej sesji 

jest ocena stanu przygotowań do sezonu turystycznego Gminy Drezdenko i brakuje 

Zagórza jako kąpieliska strzeżonego. Wyjaśnił, że to jest jednak kąpielisko, które było 

od lat budowane, więc powinna zapaść decyzja o na przywróceniu Zagórza jako 

kąpieliska. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie wykazu kąpielisk oraz sezonu 

kąpielowego na terenie Gminy Drezdenko na rok 2023 – druk nr 521/23 (projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Łukasz Kołwzan, Karolina Kozicka, Dariusz 

Krysa, Andrzej Miron, Dariusz Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, 

Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Damian Matela-Libera, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXX/506/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 9 maja 2023 roku w sprawie wykazu 

kąpielisk oraz sezonu kąpielowego na terenie Gminy Drezdenko na rok 2023 

(uchwała stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu). 

Ad. 21 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z kąpieliska 

położonego na jeziorze Łubowo w miejscowości Lubiewo – druk nr 522/23 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki przypomniał, że jest to jeden z punktów 

wprowadzony do dzisiejszego porządku obrad 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z 

kąpieliska położonego na Jeziorze Łubowo w miejscowości Lubiewo - druk nr 

522/2323 (projekt uchwały stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu). 



37 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Adam Kołwzan, Łukasz Kołwzan, Karolina 

Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska, Tomasz Walczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sebastian Dukaczewski 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXX/507/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 9 maja 2023 roku w sprawie przyjęcia 

regulaminu korzystania z kąpieliska położonego na jeziorze Łubowo w 

miejscowości Lubiewo (uchwała stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu). 

Ad. 22  

Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie Emisji Obligacji Gminy 

Drezdenko oraz określania zasad ich zbywania, nabywania i wykupu – druk nr 

523/23 

Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że projekt został omówiony podczas 

wczorajszego posiedzenia Komisji a także w dzisiejszej prezentacji. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie projektu uchwały zmieniający uchwałę w sprawie emisji 

obligacji Gminy Drezdenko oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 

- druk nr 523/23 (projekt uchwały stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, 

Dariusz Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXX/508/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 9 maja 2023 roku zmieniającą uchwałę  

w sprawie Emisji Obligacji Gminy Drezdenko oraz określania zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu (uchwała stanowi załącznik nr 32 do niniejszego 

protokołu). 

Ad. 23  

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Rozwoju i modernizacji 

urządzeń z wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu 

PGKiM, Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Drezdenku na 

lata 2022-2025 – druk nr 524/23 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki przypomniał, że projekt został 

omówiony na wczorajszym posiedzeniu Komisji. 
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Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniego planu 

rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 

będących w posiadaniu PGKiM Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą 

w Drezdenku na lata 2022-2025 - druk nr 524/23 (projekt uchwały stanowi załącznik 

nr 33 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Karolina 

Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska, Tomasz Walczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Łukasz Kołwzan 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr LXXX/509/2023 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 9 maja 2023 roku w sprawie zmiany 

wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych  

i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu PGKiM Spółka  

z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Drezdenku na lata 2022-2025 

(uchwała stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu). 

Ad. 24 

Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2023 rok 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2023 rok. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz Kołwzan, Dariusz 

Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz Paluszkiewicz, Paulina 

Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta 

Turostowska, Tomasz Walczak 

PRZECIW (1) 

Karolina Kozicka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Michał Czekajło 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych przyjęła plan pracy Komisji Rewizyjnej 

na 2023 rok (plan pracy stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu). 

Ad. 25 

Sprawy różne 

Radny D. Matela-Libera powiedział, że chciałby zadać pytanie Burmistrz, ale wyszła. 

Zapytał czy wróci czy opuściła już obrady. 



39 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki odpowiedział, że nie ma informacji  tej 

sprawie. Dodał, że pytania zostaną skierowane na piśmie. Przewodniczący Rady 

Miejskiej w kwestii terminu kolejnej sesji RM poinformował, że na ten moment 

jeszcze nie wie, ale postara się w tym tygodniu ustalić i poinformować radny. 

Radny D. Paluszkiewicz poprosił Sekretarza Gminy W. Sawickiego o przekazanie 

sprawy przebudowy torów kolejowych przez firmę POR. Przypomniał, że nie tak 

dawno było spotkanie z zastępcą i z przedstawicielami tej firmy, która miała trochę 

poprawić drogę, bo dojazd to jest tragedia. W związku z tym, że w temacie nic się nie 

poprawiło poprosił, aby spróbować ich jeszcze jakoś zmotywować. Radny  

D. Paluszkiewicz zapytał czy jest jakaś możliwość wysprzątania pasa drogowego 

drogi, która była przejęta od województwa 1 stycznia czyli kawałek od drogi 

wojewódzkiej - Krzyż - Drezdenko w kierunku Drawin. Wyjaśnił, że tam jest tragedia. 

Radny Ł. Kołwzan zwracając się Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień 

Publicznych A. Czapli poprosił o zainteresowanie się sprawą  znaku drogowego przy 

ulicy Nowogrodzkiej odnośnie koperty. Wyjaśnił, że tam jest koperta biura 

rachunkowego, które najprawdopodobniej już nie istnieje. Radny Ł. Kołwzan 

zauważył, że można by zlikwidować tam znak, bo nie jest już tam potrzebny.  

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki powtórzył, że o terminie sesji postara 

się jak najszybciej poinformować. 

Ad. 26 

Zamknięcie obrad LXXX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku 

Z uwagi na wyczerpanie wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Miejskiej M. Suchecki podziękował wszystkim za udział i LXXX sesję Rady Miejskiej 

uznał  za zakończoną. 

 

Sporządziła:  

Joanna Ambroziak 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

/-/ Mariusz Suchecki 


